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Εκφραστικό Όργανο Παγκύπριου Ιατρικού Συλλόγου (ΠΙΣ)
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Δρ. Μάριος Φιλίππου

Δρ. Ευστάθιος Ευσταθίου 

Δρ. Βάσος Οικονόμου 

Δρ. Γιώργος Μηλιώτης

Δρ. Άλκης Παπαδούρης

Συντονιστής Έκδοσης:

Χρίστος Ξενοφώντος

Δημοσιογραφική Επιμέλεια, Σχεδιασμός, 

& Τεχνική Επεξεργασία: «ΕΠΙΚΑΙΡΗ ΓΝΩΣΗ ΛΤΔ» 

ΔΙΑΦΗΜΙΣΕΙΣ: Τμήμα Μάρκετινγκ, «ΕΠΙΚΑΙΡΗ ΓΝΩΣΗ ΛΤΔ»

Λουτρακίου 3, Τ.Τ. 2027 ΣΤΡΟΒΟΛΟΣ ΛΕΥΚΩΣΙΑ

Τ: 22 311873  Φ: 22 316793 

E: epikerignosi@cytanet.com.cy 

& iatrikoskosmos@gmail.com

Τυπογραφείο: PRINTCO LTD

Διανέμεται δωρεάν  

ΑΡΧΙΣΕ Ο ΤΕΛΙΚΟΣ ΓΥΡΟΣ ΤΩΝ ΔΙΑΠΡΑΓΜΑΤΕΥΣΕΩΝ 

ΜΕ ΑΣΦΑΛΙΣΤΙΚΕΣ ΕΤΑΙΡΕΙΕΣΓΙΑ ΠΡΟΑΙΡΕΤΙΚΟ ΣΧΕΔΙΟ 

ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑΚΗΣ ΚΑΛΥΨΗΣ ΙΑΤΡΩΝ

Ά
ρχισε ο τελικός γύρος

των διαπραγματεύσεων

μεταξύ του ΠΙΣ και συγ-

κεκριμένων Ασφαλιστικών Εται-

ρειών με στόχο τη διασφάλιση

της καλύτερης δυνατής προ-

σφοράς για την παρουσίαση

προς τα μέλη του Συλλόγου

ενός προαιρετικού σχεδίου νο-

σοκομειακής κάλυψης των ια-

τρών. 

Η πρώτη συνάντηση της τε-

λικής φάσης μεταξύ ΠΙΣ και

ασφαλιστικών εταιρειών έγινε

την Πέμπτη 2 Φεβρουάριου

2012 στα γραφεία του ΠΙΣ. 

Όπως αναφέρεται σε ανα-

κοίνωση του ΠΙΣ, οι προσφο-

ρές των συγκεκριμένων

ασφαλιστικών εταιρειών είχαν

επιλεγεί ανάμεσα σε ένα με-

γαλύτερο αριθμό προτάσεων,

αφού πρώτα είχαν διερευνη-

θεί προσεκτικά οι όροι όλων

των συμβολαίων. 

Για τη διαπραγματευτική

ομάδα του ΠΙΣ, οι κύριοι άξο-

νες καθορισμού της τελικής

απόφασης σε ότι αφορά την

επιλογή της ασφαλιστικής

εταιρείας για συνεργασία,

είναι οι πιο κάτω: 

1) το κόστος των ασφαλί-

στρων, 

2) το όριο ηλικιακής κάλυ-

ψης, 

3) το φάσμα των ιατρικών

πράξεων που θα καλύπτει η

ασφάλεια, 

4) ο τρόπος και το ύψος των

αυξήσεων του ασφαλίστρου, 

5) ο τρόπος διαχείρισης των

ασφαλιστικών συμβολαίων

και 

6) το κόστος συμπερίληψης

στην εν λόγω ασφάλεια των

υπόλοιπων μελών της οικογέ-

νειας των Ιατρών.

Ο επικεφαλής της διαπραγ-

ματευτικής ομάδας του ΠΙΣ,

Δρ. Μ. Καραϊσκάκης, ανέ-

φερε ότι ως ΠΙΣ, θεωρούμε

ότι η διαπραγμάτευση γίνεται

για την παροχή ενός ομαδι-

κού σχεδίου νοσοκομειακής

κάλυψης των ιατρών άσχετα

εάν αυτό δεν θα είναι υποχρε-

ωτικό προς τα μέλη του Συλ-

λόγου. 

Ο Δρ Καραϊσκάκης πρό-

σθεσε ότι για να έχει επιτυχία

η όλη προσπάθεια, προσδο-

κούμε στην επίτευξη ενός ση-

μαντικά βελτιωμένου

ασφαλτικού σχεδίου.

Ο πρώτος γύρος των δια-

πραγματεύσεων ολοκληρώ-

θηκε με την δέσμευση από

μέρους των ασφαλιστικών

εταιρειών ότι θα εξετάσουν τα

αιτήματα της διαπραγματευτι-

κής ομάδας και θα επανέλ-

θουν με βελτιωμένες

προτάσεις.   

Βελτιωμένες προτάσεις αναμένει

η Διαπραγματευτική Ομάδα του ΠΙΣ
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ΕΝΤΟΝΗ ΔΙΑΜΑΡΤΥΡΙΑ ΠΑΓΚΥΠΡΙΟΥ ΙΑΤΡΙΚΟΥ ΣΥΛΛΟΓΟΥ (ΠΙΣ)

  ΓΙΑ ΠΡΟΘΕΣΕΙΣ ΤΟΥ ΥΠΟΥΡΓΕΙΟΥ ΥΓΕΙΑΣ:

Πλήρης αντίθεση στην κατάργηση

της Κάρτας Νοσηλείας Β 

«Α
ντίθεση και πλήρη

διαφωνία» με το

μέτρο για κατάργηση

στα δημόσια νοσηλευτήρια της

κάρτας νοσηλείας τύπου Β εκ-

φράζει ο  Παγκύπριος Ιατρικός

Σύλλογος (ΠΙΣ), τονίζοντας ότι

ένα τέτοιο μέτρο θα αποτελέσει

«ακόμη βήμα προς την ολοκλη-

ρωτική και μη αναστρέψιμη κα-

τάρρευση των κρατικών

νοσηλευτηρίων».

Αναφέρει σε σχετική ανακοί-

νωση του ο ΠΙΣ:

«Με έκπληξη πληροφορηθή-

καμε από τα ΜΜΕ ότι το Υπουρ-

γείο Υγείας προτίθεται να

εφαρμόσει μερικά μέτρα με

σκοπό να επιτύχει την εύρυθμη

λειτουργία των  κρατικών νοση-

λευτηρίων.

Ανάμεσα στα μέτρα αυτά ανα-

φέρεται η κατάργηση της κάρτας

νοσηλείας τύπου Β, με βάση την

οποία οι κάτοχοί της πλήρωναν το

50% επί των τελών, και να μετα-

τρέψει όλους του δικαιούχους

κάρτας Α, οι κάτοχοι της οποίας

δικαιούνται δωρεάν ιατροφαρμα-

κευτική περίθαλψη. 

Με κάθε επιφύλαξη και με την

ελπίδα ότι η είδηση  αυτή δεν αν-

ταποκρίνεται στην πραγματικό-

τητα, εκφράζουμε την αντίθεση

και την απόλυτη διαφωνία μας με

την εφαρμογή  του μέτρου αυτού.

Θεωρούμε ότι θα είναι ένα ακόμη

βήμα προς την ολοκληρωτική και

μη αναστρέψιμη κατάρρευση των

κρατικών Νοσηλευτηρίων.

Εκτός από την ουσία της υπό-

θεσης, θεωρούμε την πρόθεση

του Υπουργείου ως απαράδεκτη,

αφού ζητήσαμε επανειλημμένως

και γραπτώς την ενημέρωση και

συμμετοχή μας σε αποφάσεις

που αφορούν τον τομέα της

υγεία.

Η από όλους παραδεκτή

άσχημη κατάσταση που δημιουρ-

γήθηκε όσον αφορά τη λειτουρ-

γία των δημοσίων

Νοσηλευτηρίων, που δεν τιμά κα-

θόλου τη χώρα μας, ως τη μονα-

δική ευρωπαϊκή  χώρα που δεν

διαθέτει ένα ολοκληρωμένο και

συγκροτημένο Γενικό Σχέδιο

Υγείας και φυσικά δεν αποτελεί

ευθύνη και ενοχή μόνο της σημε-

ρινής κυβέρνησης, δεν μπορεί

και δεν πρέπει  να μας βρίσκει

αμέτοχους και αδιάφορους. 

Μαζί με την έκπληξη, εκφρά-

ζουμε και απογοήτευση πικρία,

αφού πρόσφατα εισηγηθήκαμε

και δώσαμε γραπτές  εισηγήσεις

στο Υπουργείο που αφορούν

μέτρα που θα οδηγήσουν στην

αποσυμφόρηση των κρατικών

Νοσηλευτηρίων, αφού πέραν από

τον ήδη ασήκωτο φόρτο εργα-

σίας και της ασύμφορης συσσώ-

ρευσης δυσανάλογου αριθμού

ασθενών, αυξήθηκε  περίπου στο

30% τους τελευταίους  μήνες η

ροή τους λόγω της έκδηλης οικο-

νομικής κρίσης. 

Σημειώνουμε ότι ο Παγκύ-

πριος Ιατρικός Σύλλογος μαζί

με την ΠΑΣΥΚΙ είχε πρόσφατα

συνάντηση με τον Υπουργό

Υγείας, οπού έθεσε επι τάπητος

την πρόταση του για επανεξέ-

ταση των δικαιούχων στα κρα-

τικά νοσηλευτήρια με σκοπό την

αποσυμφόρηση των κρατικών

νοσηλευτηρίων. Αντί αυτού, το

Υπουργείο προβαίνει σε ενέρ-

γειες και αποφάσεις που εξυπη-

ρετούν ακριβώς το αντίθετο. 

Ζητούμε από το Υπουργείο να

αποσύρει τις προτάσεις αυτές, αν

φυσικά αποδόθηκαν ορθά και να

προχωρήσει σε διάλογο με στοι-

χεία και αριθμούς με την ηγεσία

του Παγκύπριου Ιατρικού Συλλό-

γου και τους άλλους εμπλεκόμε-

νους φορείς, για να βρούμε και

να δώσουμε από κοινού λύσεις

στα σοβαρά και χρονίζοντα προ-

βλήματα που αντιμετωπίζουμε ως

κοινωνία στον ευαίσθητο και νευ-

ραλγικό τομέα  της υγείας.

Η αποτυχία παροχής ενός

υψηλού  επιπέδου ιατροφαρμα-

κευτικής φροντίδας που αρμό-

ζει στους πολίτες μιας

ευνομούμενης πολιτισμένης ευ-

ρωπαϊκής χώρας  επισκιάζει

οποιανδήποτε άλλη επιτυχία σε

οποιονδήποτε άλλο τομέα της

κοινωνίας μας».  

Θα οδηγήσει 

στην ολοκληρωτική και 

μη αναστρέψιμη κατάρρευση 

των κρατικών 

νοσηλευτηρίων 
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Δρ Α. ΔΗΜΗΤΡΙΟΥ:

Διαχρονικός στόχος του ΠΙΣ

η ενίσχυση των επιστημονικών εταιριών

Μ
ε απόλυτη επιτυχία

στέφθηκε η πρόσφατη

συνάντηση της Εκτε-

λεστικής Επιτροπής του Συμ-

βουλίου Ιατρικού Σώματος (ΣΙΣ)

με τις Επιστημονικές Εταιρίες

του Παγκύπριου Ιατρικού Συλ-

λόγου (ΠΙΣ).

Κατά την διάρκεια της συνε-

δρίας συζητήθηκαν θέματα

που αφορούσαν την αναβάθ-

μιση της πρόσβασης των

μελών του ΠΙΣ σε ηλεκτρονι-

κές βιβλιοθήκες και ακαδη-

μαϊκά έγγραφα, τα

προβλήματα και οι προοπτικές

που αντιμετωπίζει σήμερα η

εφαρμογή του ΓεΣΥ, τα συνδι-

καλιστικά προβλήματα και οι

συμβάσεις που απασχολούν

τις ειδικότητες, η συμμετοχή

των επιστημονικών εταιριών

στις πανευρωπαϊκές συνό-

δους της UEMS, οι επιστημο-

νικές εκδηλώσεις και η

συνεχιζόμενη ιατρική εκπαί-

δευση των ιατρών.

Ο Πρόεδρος του Ιατρικού

Συλλόγου, Δρ. Ανδρέας Δημη-

τρίου, ανάφερε ότι είναι δια-

χρονικός στόχος του ΣΙΣ η

ενίσχυση των επιστημονικών

εταιριών ώστε να διασφαλι-

στεί η καλύτερη εκπροσώπηση

των κύπριων ιατρών σε φορείς

του εξωτερικού, και η ταυτό-

χρονη αναβάθμιση των ευκαι-

ριών συνεχιζόμενη

εκπαίδευση των ιατρών. 

Ο Δρ. Α. Δημητρίου πρό-

σθεσε ότι ο ΠΙΣ σε συνεργα-

σία με τις ίδιες τις

επιστημονικές εταιρίες θα

προσπαθήσει να αναζητήσει

τρόπους χρηματοδότησης των

δραστηριοτήτων των επιστη-

μονικών εταιριών. 

Παράλληλα ανέφερε ότι γί-

νονται προσπάθειες για εμ-

πλοκή του συλλόγου σε

ευρωπαϊκά χρηματοδοτικά

προγράμματα, με άμεσο όφε-

λος προς τις επιστημονικές

εταιρίες. 

Αναφορικά με το θέμα της

πρόσβασης των μελών του ΠΙΣ

σε ηλεκτρονικές βιβλιοθήκες

και ακαδημαϊκά έγγραφα ο Ια-

τρικός Σύλλογος, δεσμεύτηκε

να μεσολαβήσει προς το

Υπουργείο Υγείας ώστε να δι-

ευρυνθούν οι υπηρεσίες της

Βιβλιοθήκης Επιστημών

Υγείας προς τους ιδιωτικούς

ιατρούς. 

Παράλληλα, κατά την συνάν-

τηση συζητήθηκαν θέματα που

αφορούσαν τον επαναπροσ-

διορισμό των ελάχιστων κριτη-

ρίων άδειας εξασκήσεως του

Ιατρικού Επαγγέλματος και την

θεσμοθέτηση του Παγκύπριου

Πολυθεματικού συνεδρίου.      

Τέλος, για την διασφάλιση

καλύτερου συντονισμού με-

ταξύ των δύο πλευρών ο ΠΙΣ,

δεσμεύτηκε να θεσμοθετηθεί η

συνάντηση μεταξύ των Επιστη-

μονικών Εταιριών και της Εκτε-

λεστικής Επιτροπής, και να

γίνετε δύο φορές τον χρόνο.   

• Συνάντηση 

της Εκτ. Επιτροπής

του Σ.Ι.Σ. με 

τις Επιστημονικές  

Εταιρίες του ΠΙΣ
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Οι τελευταίες συνεδρίες του παρόντος Συμβουλίου Ιατρικού Σώματος

Ο
λοκληρώθηκαν οι δύο τελευ-

ταίες συνεδρίες του παρόν-

τος Συμβουλίου Ιατρικού

Σώματος στις 6 Δεκεμβρίου 2011  και

7 Φεβρουαρίου του 2012. Κατά την

πρώτη συνεδρία του 2012 έγινε και η

καθιερωμένη κοπή της Βασιλόπιτας

στην οποία τυχερός της χρονιάς ήταν

ο Δρ. Χρυσόστομος Κλώνης. 

Κατά τη διάρκεια της τελευταίας

συνεδρίας του ΣΙΣ ο Πρόεδρος

του ΠΙΣ, Δρ. Ανδρέας Δημητρίου,

εξέφρασε ευχαριστίες προς τα

μέλη του Σώματος για την αγαστή

και εποικοδομητική συνεργασία

που είχαν προσθέτοντας ότι έχουν

γίνει πάρα πολλά κατά την διάρ-

κεια του υφιστάμενου ΣΙΣ, ωστόσο

υπάρχει ανάγκη για την επίτευξη

ακόμα περισσοτέρων ώστε να δια-

σφαλιστεί η συνεχής αναβάθμιση

των ιατρικών υπηρεσιών και η ευη-

μερία του ιατρικού κόσμου.

Ο Δρ. Δημητρίου πρόσθεσε ότι

το υφιστάμενο ΣΙΣ έχει τροχοδρο-

μήσει αρκετές δράσεις που θα

υλοποιηθούν κατά τη θητεία του

επόμενου Συμβουλίου. 

Οι δράσεις αυτές έχουν ως

στόχο την αναβάθμιση των προ-

σφερόμενων υπηρεσιών του ΠΙΣ

προς τα μέλη του και την ενίσχυση

του στάτους του Συλλόγου τόσο

στον κυπριακό χώρο όσο και στον

ευρωπαϊκό. 

Ο Πρόεδρος του ΠΙΣ, μεταξύ

άλλων αναφέρθηκε στα δύο πα-

νευρωπαϊκά συνέδρια των κορυ-

φαίων ιατρικών οργανισμών του

ευρωπαϊκού χώρου, UEMS και

CPME, που για πρώτη φορά θα

γίνουν στην Κύπρο καθώς και την

Ομαδική Νοσοκομειακή Ασφά-

λιση Ιατρών που στόχο έχει τη

διασφάλιση του καλύτερου ιατρο-

φαρμακευτικού ασφαλιστικού

σχεδίου προς τα μέλη του ΠΙΣ

στη χαμηλότερη τιμή.  Κλείνοντας

ο Πρόεδρος ευχήθηκε ότι καλύ-

τερο για το μέλλον στα μέλη του

ΣΙΣ.

Στόχος η αναβάθμιση των προσφερομένων

υπηρεσιών του ΠΙΣ προς τα μέλη του
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Ο
Παγκύπριος Ιατρικός Σύλλογος (ΠΙΣ) σε

ανακοίνωση προς τα μέλη του αναφέρει

ότι  «έγινε πρόσφατα δέκτης αριθμού

παραπόνων από αριθμό ιατρών σε σχέση με την

απαίτηση συγκεκριμένου ασφαλιστικού οργανι-

σμού  για αναγραφή της φορολογικής ταυτότη-

τας των ιατρών στα συμβόλαια που

συνομολογούνται». 

Σύμφωνα με τη νέα νομοθεσία, προστίθε-

ται στην ανακοίνωση, στις αποδείξεις που δί-

νουν οι ιατροί πρέπει να είναι αναγραμμένος

ο Αριθμός Φορολογικής Ταυτότητας τους.

Δεδομένου, ωστόσο, ότι ο Αριθμός Φορολο-

γικής Ταυτότητας είναι όμοιος με τον Αριθμό

Πολιτικής Ταυτότητας του κάθε ατόμου, ως

ΠΙΣ είχαμε υποβάλει αίτημα στο Γραφείο του

Επιτρόπου Προστασίας Δεδομένων Προσω-

πικού Χαρακτήρα για την διερεύνηση του

όλου θέματος.

Στην απαντητική επιστολή του Γραφείου

του Επιτρόπου Προστασίας Δεδομένων Προ-

σωπικού Χαρακτήρα μεταξύ άλλων αναφέ-

ρονται και τα ακόλουθα:

«η αναγραφή του αριθμού φορολογικής

ταυτότητας του Ιατρού στην ιατρική από-

δειξη είναι νόμιμη/επιτρεπτή μορφή επεξερ-

γασίας εφόσον είναι απαραίτητη για την

εκπλήρωση υποχρεώσεως του υπεύθυνου

επεξεργασίας, η οποία επιβάλλεται από το

νόμο (άρθρο 5(2)(α) του Νόμου) και η επε-

ξεργασία γίνεται για θεμιτό νόμιμο σκοπό και

το στοιχείο αυτό (ο αριθμός φορολογικής

ταυτότητας) είναι αναγκαίος γι΄ αυτόν το

σκοπό (άρθρο 4 (1) (α) (β) (γ)

Είναι όμως πάγια θέση του Γραφείου μας

(πρακτική) ότι δεν είναι ορθό να χρησιμοποι-

είται παντού ένας αριθμός, όπως ο αριθμός

του δελτίου ταυτότητας αλλά είναι προτιμό-

τερο να υπάρχει ένας άλλος αριθμός, όπως

στην περίπτωση αυτή ξεχωριστός/διαφορε-

τικός αριθμός φορολογικής ταυτότητας.

Όμως, επειδή ο αριθμός της φορολογικής

ταυτότητας που προϋπήρχε του Νόμου για

την προστασία των δεδομένων είναι όμοιος

με τον αριθμό της πολιτικής ταυτότητας του

κάθε ατόμου με μια μικρή διαφοροποίηση

στο τέλος με την προσθήκη ενός γράμματος

του αλφαβήτου, η διοίκηση και ο νομοθέτης

θα μπορούσαν να επιλέξουν να θεσμοθετή-

σουν την υποχρεωτική αναγραφή ενός

άλλου αριθμού στις ιατρικές αποδείξεις των

ιατρών, όπως για παράδειγμα του αριθμού

εγγραφής του ιατρού στο Μητρώο Ιατρών.

Ο Παγκύπριος Ιατρικός Σύλλογος θα μπο-

ρούσε να υποβάλει μια τέτοια εισήγηση του

στο Υπουργείο Οικονομικών και στο Υπουρ-

γείο Υγείας»

Όπως αναφέρεται στην ανακοίνωση, «ο

ΠΙΣ έχει ήδη προχωρήσει και ετοιμάσει σχε-

τικό αίτημα προς τα αρμόδια Υπουργεία με

το οποίο ζητούμε την αντικατάσταση του

Αριθμού Φορολογικής Ταυτότητας με τον

αριθμό εγγραφής του ιατρού στο Μητρώο

Ιατρών». 

«Λαμβάνοντας υπόψη τα πιο πάνω, ο ΠΙΣ

προτρέπει τα μέλη του να μην προχωρήσουν

στην οποιαδήποτε συνομολόγηση και υπο-

γραφή συμβολαίων που θα ζητούν την ανα-

γραφή του Αριθμού Φορολογικής

Ταυτότητας». 

Προτροπή ΠΙΣ προς τα μέλη του:  

Μην υπογράφετε συμβόλαια 

με αναγραφόμενο τον Αριθμό 

Φορολογικής Ταυτότητας 
Παραβιάζεται η νομοθεσία για προστασία των προσωπικών δεδομένων  

Σ
υνάντηση με το Διοικητικό

Συμβούλιο των Ειδικευομέ-

νων Ιατρών, είχε πρόσφατα η

Εκτελεστικής Επιτροπής του Παγκύ-

πριου Ιατρικού Συλλόγου (ΠΙΣ). 

Κατά τη διάρκεια της συνάντη-

σης, η οποία πραγματοποιήθηκε

στα Γραφεία του ΠΙΣ,  ο Πρό-

εδρος του Συλλόγου, Δρ Αν-

δρέας Δημητρίου, ανέφερε ότι ο

ΠΙΣ θα στηρίξει τους ειδικευόμε-

νους ιατρούς με όλα τα μέσα τα

οποία διαθέτει και θα σταθεί συ-

νοδοιπόρος στα αιτήματα τους

που έχουν ως στόχο την αναβάθ-

μιση της ακαδημαϊκής και πρακτι-

κής τους εκπαίδευσης. 

Ο Δρ. Α. Δημητρίου τόνισε ότι η

πλειοψηφία των αιτημάτων των ει-

δικευόμενων ιατρών, και ειδικό-

τερα αυτά που αφορούν την

εκπαίδευση και κατάρτιση των ια-

τρών, έχουν μια ευρύτερη κοινω-

νική χροιά και είναι προς το

συμφέρων της κυπριακής κοινω-

νίας και των ασθενών.

Τέλος, οι δύο πλευρές συμφώ-

νησαν στη μεταξύ τους ενδυνά-

μωση της συνεργασίας και η

Εκτελεστική Επιτροπή του ΠΙΣ

έθεσε στη διάθεση των ειδικευο-

μένων ιατρών τις γραφειακές

υποδομές του Συλλόγου. 

Στήριξη με όλα τα μέσα από τον ΠΙΣ

στους ειδικευόμενους γιατρούς 
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ΕΚΛΟΓΕΣ ΣΤΟΥΣ ΤΟΠΙΚΟΥΣ ΙΑΤΡΙΚΟΥΣ ΣΥΛΛΟΓΟΥΣ

• ΤΑ  ΜΕΛΗ ΤΩΝ ΝΕΩΝ ΣΥΜΒΟΥΛΙΩΝ

Το νέο Διοικητικό Συμβούλιο

του Ιατρικού Συλλόγου

Λευκωσίας - Κερύνειας

Πραγματοποιήθηκε η Τα-

κτική Γενική Συνέλευση του

Ιατρικού Συλλόγου Λευκω-

σίας – Κερύνειας «ΙΠΠΟΚΡΑ-

ΤΗΣ», το Σάββατο 28

Ιανουαρίου 2012  στα γρα-

φεία του Συλλόγου.

Σύμφωνα με ανακοίνωση

του Συλλόγου, μετά τη λογο-

δοσία του απερχόμενου Συμ-

βουλίου και τον ταμειακό

απολογισμό πραγματοποι-

ήθηκαν οι εκλογές για ανά-

δειξη Προέδρου, 6 μελών για

το Διοικητικό Συμβούλιο του

«ΙΠΠΟΚΡΑΤΗ» και 5 εκπρο-

σώπων του «ΙΠΠΟΚΡΑΤΗ»

για το Συμβούλιο Ιατρικού

Σώματος.

Πρόεδρος εξελέγη ο Σταύ-

ρος Σταύρου, χωρίς ανθυπο-

ψήφιο.

Μέλη για το Διοικητικό

Συμβούλιο του Ιατρικού Συλ-

λόγου Λευκωσίας – Κερύ-

νειας «ΙΠΠΟΚΡΑΤΗΣ»

εξελέγησαν οι:

Χρύσα Τζιακούρη Σιακαλλή

Πανίκος Θεοδώρου

Μαίρη Αβρααμίδου

Ανδρέας Χριστοδούλου

Αλέξης Σαμμούτης

Ηλίας Παπαδόπουλος

Εκπρόσωποι του «ΙΠΠΟ-

ΚΡΑΤΗ» στο Συμβούλιο Ιατρι-

κού Σώματος εξελέγησαν οι:

Γιώργος Ποταμίτης

Ανδρέας Δημητρίου

Άλκης Παπαδούρης

Χρύσα Τζιακούρη Σιακαλλή

Γρηγόρης Σολωμού

Εξελέγη νέο Διοικητικό Συμβούλιο 

• Πρόεδρος ο Σταύρος Σταύρου 

Το νέο Διοικητικό Συμβούλιο 

του Ιατρικού Συλλόγου Λεμεσού

Πραγματοποιήθηκε την

Κυριακή 29.01.2012 η Τα-

κτική Γενική Συνέλευση του

Ιατρικού Συλλόγου Λεμεσού

κατά την οποία έγινε ο απο-

λογισμός της τριετίας 2009

– 2011 από τον Πρόεδρο Δρ

Μάριο Δ. Φιλίππου και η οι-

κονομική έκθεση από τον

Ταμία Δρ Ανδρέα Ιωάννου. 

Ακολούθησε συζήτηση

και στη συνέχεια έγιναν οι

αρχαιρεσίες.

Πρόεδρος επανεξελέγη

χωρίς ανθυποψήφιο  ο Μά-

ριος Δ. Φιλίππου.

Μέλη της Επιτροπής του

Ι.Σ.Λ. επανεξελέγησαν

χωρίς ανθυποψηφίους, - οι

ακόλουθοι: 

Γιαννάκης Μέλιος

Αντωνίου Κώστας 

Ιωάννου Ανδρέας 

Λιασίδης Μάριος 

Σαβουλλάς Σάββας 

Γαληνού Ελευθερία

Εκπρόσωποι στο Συμβού-

λιο του Ιατρικού Σώματος

(Σ.Ι.Σ.) του Παγκύπριου Ια-

τρικού Συλλόγου, εκτός του

προέδρου Μάριου Φιλίπ-

που, εκλέγηκαν οι: 

Καραϊσκάκης Μάριος

Αντωνίου Κώστας

Γιάννακας  Μέλιος

Ανδρέας Ιωάννου

Το νέο Διοικητικό Συμβούλιο

του Ιατρικού Συλλόγου Αμμοχώστου  
Στη  Γενική Τακτική Συνέλευση του Ιατρικού Συλλόγου Αμμο-

χώστου  «ΓΑΛΗΝΟΣ» που πραγματοποιήθηκε στη Λάρνακα  την

Κυριακή 29 Ιανουαρίου 2012 εκλέγηκαν  οι ακόλουθοι:

Στη θέση του προέδρου: 

Βάσος Θ. Οικονόμου

Μέλη του Διοικητικού Συμβουλίου:

Ανδρέας Αναξαγόρας 

Κυριακή Τσόκκου

Χρυσόστομος Κλώνης 

Χριστόδουλος Μαζέρης

Νικόλας Κουλλαπής

Νικόλας  Νικολάου

Εκπρόσωποι στο Συμβούλιο Ιατρικού Σώματος:

Mάριος Κληρίδης

Γαβριήλ Καουτζιάνης

Το νέο Διοικητικό Συμβούλιο 

του Ιατρικού Συλλόγου Λάρνακας
Στις 27/1/2012 διεξήχθησαν με επιτυχία οι εκλογές τού Ιατρι-

κού Συλλόγου Λάρνακας «Απολλώνιος».

Τά αποτελέσματα εκλογών νέου Διοικητικού Συμβουλίου

Λάρνακας έχουν ως ακολούθως:

1. Γιώργος Μηλιώτης – Πρόεδρος

2. Γιώργος Ολύμπιος – Αντιπρόεδρος

3. Φίλιος Φυλακτού – Γραμματέας

4. Μαρινέλλα Χειμώνα – Ταμίας

5. Ανδρέας Ευγενίου – Μέλος

6. Πέτρος Κιουτενιάν – Μέλος

7. Σαπφώ Χριστοδούλου – Μέλος

Εκπρόσωποι στο Συμβούλιο Ιατρικού Σώματος:

8. Δημήτρης Ορφανίδης – Μέλος ΣΙΣ

9. Νεόφυτος Παπανεοφύτου – Μέλος ΣΙΣ

To νέο Διοικητικό Συμβούλιο

του Ιατρικού Συλλόγου Πάφου
Εκλογές για την ανάδειξη του νέου Διοικητικού Συμβουλίου

του Ιατρικού Συλλόγου Πάφου «Ασκληπιός» διεξήχθησαν τον

περασμένο μήνα.

Η σύνθεση του Συμβουλίου είναι η ακόλουθη: 

Πρόεδρος: Ευστάθιος Ευσταθίου

Αντιπρόεδρος: Αδωνης Ελευθερίου

Γραμματέας: Αντρη Ευριπίδου

Ταμίας: Φίλιππος Κωνσταντίνου

Μέλη: Νίκος Κονναρής, Χάρης Στυλιανού και Χριστόδουλος

Κοντός

Εκπρόσωποι στο Συμβούλιο Ιατρικού Σώματος: 

1. Ιλιάδα  Ευριπίδου

2. Σπύρος Γεωργίου
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Α
μεση υποχρέωση όλων των
εμπλεκομένων είναι η όσο το
δυνατό συντομότερη λειτουρ-

γία το Γενικού Σχεδίου Υγείας
(Γε.Σ.Υ.) υπογράμμισε η Εκτελεστική
Επιτροπή του Παγκύπριου Ιατρρικού
Συλλόγου στη διάρκεια συνάντησης
της με τη νέα Διεύθυνση του Οργα-
νισμού Ασφάλισης Υγείας (ΟΑΥ).

Η συνάντηση πραγματοποι-

ήθηκε την Πέμπτη 2 Φεβρουαρίου

2012 μέσα σε ένα φιλικό κλίμα.

Κατά τη διάρκεια της συνάντη-

σης ο νέος Πρόεδρος του  Οργα-

νισμού Ασφάλισης Υγείας  κ.

Βάσος Σιαρλής, εξέφρασε την

πρόθεση του να αρχίσει ένα και-

νούργιο γύρο επαφών με τους εμ-

πλεκόμενους φορείς ώστε να

καταστεί δυνατή η όσο το δυνατό

συντομότερη εφαρμογή του Γενι-

κού Σχεδίου Υγείας.

Ο Πρόεδρος του Παγκύπριου

Ιατρικού Συλλόγου Δρ. Ανδρέας

Δημητρίου ανέφερε ότι ο Ιατρικός

κόσμος πάντα υποστήριζε τις προ-

σπάθειες για την δημιουργία ενός

δίκαιου Γενικού Σχεδίου Υγείας,

προσθέτοντας ότι ο Σύλλογος στη-

ρίζει την όλη προσπάθεια του νέου

Προέδρου του Οργανισμού Ασφά-

λισης Υγείας. 

Παράλληλα, τα μέλη της Εκτελε-

στικής Επιτροπής του Συμβουλίου

Ιατρικού Σώματος εξέφρασαν την

ευχή όπως οι προσπάθειες του κ.

Σιαρλή αποφέρουν το επιθυμητό

αποτέλεσμα, τονίζοντας ότι η δημι-

ουργία ενός λειτουργικού ΓεΣΥ

είναι άμεση υποχρέωση όλων των

εμπλεκομένων προς την κυπριακή

κοινωνία και τις νέες γενιές που θα

ακολουθήσουν. 

Η συνάντηση ολοκληρώθηκε με

την δέσμευση και από τις δύο

πλευρές για δημιουργία ακόμη

στενότερης συνεργασίας ώστε να

καταστεί δυνατή η εφαρμογή του

ΓεΣΥ.

ΠΙΣ: Αμεση υποχρέωση όλων 

η εφαρμογή το συντομότερο του Γε.Σ.Υ.

Συνάντηση της Εκτελεστικής Επιτροπής του ΠΙΣ 

με τη νέα Διεύθυνση του  Οργανισμού Ασφάλισης Υγείας  (ΟΑΥ)

Ο νέος πρόεδρος 

του ΟΑΥ αρχίζει 

νέο κύκλο επαφών 

με όλους 

του εμπλεκόμενους
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Η
φετινή σύνοδος της CEOM (Eυρωπαϊκό

Συμβούλιο Ιατρικών Επιτροπών, Συλλό-

γων), συνήλθε στο  Τορίνο της Ιταλίας στις

12 Νοεμβρίου. Συμμετείχαν αντιπρόσωποι από 14

χώρες και στην αντιπροσωπεία του ΠΙΣ  πήρε

μέρος ο Αντιπρόεδρος του Δρ Μάριος Φιλίππου.

Η CEOM στη βάση του αντικειμένου και

των σκοπών της, συζητεί κυρίως θέματα ιατρι-

κής ηθικής και δεοντολογίας. Συζητεί επίσης

θέματα δημογραφικού χαρακτήρα των ιατρών

και μετακίνησης τους στα πλαίσια της Ευρω-

παϊκής ΄Ενωσης και την προώθηση  άσκησης

ιατρικής υψηλής ποιότητας προς όφελος των

ασθενών.

Πριν από την έναρξη των εργασιών της συ-

νόδου τους συνέδρους υποδέχθησαν θερμά

ο Πρόεδρος του Ιατρικού Συλλόγου του Το-

ρίνο που ήταν και ο Σύλλογος που  φιλοξέ-

νησε την σύνοδο.

Στην εισαγωγική του ομιλία ο Πρόεδρος

της CEOM Dr Kerzmann , ανέφερε ότι η σύ-

νοδος αυτή είναι ιστορικής σημασίας λόγω

της οικονομικής κρίσης.

Κάλεσε όλους να εκφράσουν την αποφα-

σιστικότητα τους να μην επιτρέψουν να κατα-

στρατηγηθούν οι αρχές ηθικής και

δεοντολογίας, της ελεύθερης διακίνησης και

επιλογής και της προστασίας της υγείας. 

Μετά την έγκριση των πρακτικών της προ-

ηγούμενης συνόδου που πραγματοποιήθηκε

στην Κώ , συζητήθηκαν τα ακόλουθα θέματα:

Θέμα 1ον:   Παρουσίαση της ιστοσελίδας

της CEOM  που είναι

www.ceom-ecmo.eu

Η ιστοσελίδα αποτελεί πηγή για όλες τις

δραστηριότητες της CEOM, την ανταλλαγή

απόψεων και πληροφοριών.                                                                                                             

Θέμα 2ον: Πρόταση της ομάδας εργασίας

για την εναλλακτική και συμπληρωματική (ολι-

στική) ιατρική (alternative and complementary

medicines) 

Έγινε παρουσίαση  από τον επικεφαλής της

ομάδας εργασίας Δρ D’AUTILIA.

Ακολούθησε συζήτηση και ανταλλαγή από-

ψεων.

Όπως αναφέρθηκε, υπάρχουν αρκετά είδη

εναλλακτικής και συμπληρωματικής ιατρικής,

όπως ο βελονισμός , η αρωματοθεραπεία, η

ομοιοπαθητική , η ανθρωποσοφική ιατρική, η

κινέζικη ιατρική και η Ayurvetic medicine.

Εγινε ανταλλαγή απόψεων όσον αφορά: 

• την ποιότητα εκπαίδευσης

• τα κριτήρια ποιότητας εκπαίδευσης

• το εκπαιδευτικό πρόγραμμα

• τα minimum standards                                                                                                             

• τον καθορισμό guidelines εκπαίδευσης, και 

• κανονισμών έναντι εμπλεκομένων συμ-

φερόντων.                                                                 

Υπήρξε παραδοχή ότι το πρόβλημα είναι

αρκετά μπερδεμένο, όπως γενική θέση ήταν

να τεθούν κριτήρια εκπαίδευσης και κατευ-

θυντήριες γραμμές και την  ευθύνη και επί-

βλεψη να την έχει ο ιατρός.  

Στην παρέμβαση του ο Δρ Μάριος Φιλίπ-

που ανέφερε ότι δεν αποδεχόμαστε προς το

παρόν, αλλά δεν μπορούμε να σταματήσουμε

την εξέλιξη της εναλλακτικής ή ολιστικής ια-

τρικής.  Ασφαλώς, πρόσθεσε, συμφωνούμε

να τεθούν κατευθυντήριες γραμμές, κριτήρια

κλπ και να είναι κάτω από την ευθύνη ιατρού.

Ίσως ακόμη να συμπεριληφθούν στα εκπαι-

δευτικά προγράμματα  των ιατρικών σχολών

για εκπαίδευση φοιτητών.

Χώρες όπως η Γαλλία, Ελβετία ,Πορτογαλ-

λία, Ισπανία αναγνωρίζουν μερικές όπως την

οστεοπαθολογία και τον  βελονισμό.  

Αποφασίσθηκε να σταλεί σχετικό ερωτημα-

τολόγιο σε κάθε χώρα για να εκφρασθούν

απόψεις. 

Θέμα 3ον:  Ιατρική Δημογραφία – πρώτα

αποτελέσματα ερωτηματολογίου 

Το  ερωτηματολόγιο έδωσε διαφορετικές

πληροφορίες όσον αφορά τον αριθμό των ει-

δικών ιατρών, τις ηλικίες και ειδικότητες και

από πού προέρχονται οι ιατροί. Η μέση ηλικία

των ειδικών είναι υψηλή,  52-55 

Θα συμπληρωθεί το ερωτηματολόγιο τον

Ιανουάριο 2012 με ερωτήσεις όσον αφορά

την διακίνηση των ιατρών και το έτος συντα-

ξιοδότησης.

Στην παρέμβαση του ο Αντιπρόεδρος του

ΠΙΣ εισηγήθηκε όπως συμπεριληφθεί στο

ερωτηματολόγιο και η αναλογία των ιατρών

του ιδιωτικού και δημοσίου τομέα.                        

Θέμα 4ον:  Ανταλλαγή πληροφοριών για

αποφάσεις εναντίον ιατρών

τον ιατρικό κόσμο

Σύνοδος CEOM  - Tορίνο Ιταλίας 12 Νοεμβρίου 2011

Προβληματισμοί

που απασχολούν
• Παρεμβάσεις από 

τον Αντιπρόεδρο 
του ΠΙΣ Δρ Μάριο Φιλίππου
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σελίδα 11φεβρουάριος 2012

τον ιατρικό κόσμο

για σημαντικά θέματα

Κοινή διαπίστωση ήταν ότι το κλειδί για την

προστασία των ασθενών , την ασφάλεια και

την εμπιστευτικότητα αποτελούν οι κανονι-

σμοί και η ανταλλαγή πληροφοριών μεταξύ

των κρατών, θέση  που  ολοένα και ενισχύε-

ται.

Τύποι πληροφοριών μεταξύ άλλων είναι: 

• Η καθιέρωση προσόντων

• Πιστοποιητικό good of standing 

• IMI internal medical information

• Email 

Εισήγηση για επόμενα βήματα είναι να γίνει

αναθεώρηση των ευρωπαϊκών οδηγιών

1995/46 EC που αφορά τα δεδομένα προστα-

σίας ασθενών και της οδηγίας 2005/36 EC

που αφορά την αναγνώριση προσόντων.  

Θέμα 5ον:  Κοινή δήλωση για τα επαγγελ-

ματικά προσόντα          

Ανταλλαγή απόψεων. 

Έγινε ανταλλαγή απόψεων, σκέψεων και ει-

σηγήσεις για το θέμα αυτό                                                                                                                      

όταν θα επαναθεωρηθεί η οδηγία

2005/36/EC που αφορά  την αναγνώριση των

επαγγελματικών προσόντων.

Δόθηκε έμφαση στις ακόλουθες βασικές

θεμελιώδεις αρχές και έγιναν οι ακόλουθες

εισηγήσεις: 

• Η ελεύθερη διακίνηση ιατρών βασιζό-

μενη στην αυτόματη αναγνώριση προσόντων,

πρέπει να είναι εγγυημένη.

• Πρωταρχικής σημασίας είναι η εξασφα-

λισμένη , εγγυημένη ασφάλεια και ποιοτική

φροντίδα των ασθενών

• Η ακεραιότητα και ποιότητα των ιατρι-

κών προσόντων σε καμιά περίπτωση δεν πρέ-

πει να συμβιβάζονται.

• Για να εξασφαλισθεί ποιοτική φροντίδα

και ασφάλεια των ασθενών, είναι ουσιώδες

ότι η ευθύνη των αρμοδίων εθνικών αρχών

για την διαδικασία αναγνώρισης προσόντων,

να μην είναι περιορισμένη και τα απαιτούμενα

για την εγγραφή θα είναι αόριστα χωρίς πρό-

ληψη για καινοτομίες στην οδηγία για το εν-

δεχόμενο διευκόλυνσης της διαδικασίας.

• Η ασφάλεια μπορεί να βελτιωθεί περισ-

σότερο μέσω ενός ισχυρού ΙΜΙ (internal med-

ical information)  με ανταλλαγή πληροφοριών,

επικοινωνίας και προειδοποιήσεις μεταξύ των

εθνικών αρμοδίων αρχών.                                                                                           

Υπενθυμίζουμε ότι Εθνικές αρχές είναι οι

υπεύθυνες για την αναγνώριση των επαγγελ-

ματικών προσόντων.

• Οι μηχανισμοί που υπάρχουν στην οδη-

γία για βελτίωση, τροποποίηση των όρων,

πρέπει να τηρούνται με νομοθεσία  με τον

πλέον διαφανή τρόπο.

Κοινωνικές εκδηλώσεις 

Τ
ην Παρασκευή 11 Νοεμβρίου έγινε ειδική

τελετή με την ευκαιρία των 150 χρονών

της ενοποίησης της Ιταλίας. Στην τελετή

παρέστησαν ο Δήμαρχος της πόλης, Δημοτικοί

άρχοντες , βουλευτές, πρόεδροι ιατρικών συλλό-

γων, καθηγητές της ιατρικής σχολής και εκπρό-

σωπος Υπουργού Υγείας. 

Προσφώνησε την εκδήλωση και ο Πρόεδρος

της CEOM αφού προηγουμένως παρουσίασε

ονομαστικά τα μέλη των εκπροσώπων κάθε

χώρας.

Στην συνέχεια έγινε η ορκωμοσία των φοιτη-

τών της ιατρικής που απεφοίτησαν.

Ακολούθησε σχετική δεξίωση.
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Σ
τις 20 Οκτωβρίου 2011, ο υπουργός

υγείας Δρ. Σταύρος Μαλάς, τέλεσε τα

εγκαίνια του Ιατρικού Μουσείου Κυριαζή

στη Λάρνακα. Το νέο αυτό μουσείο στεγάζεται

σε παραδοσιακό διατηρητέο κτήριο το οποίο

ανεγέρθηκε το 1927 και αναπαλαιώθηκε ολο-

κληρωτικά το 2011. Έχει παραχωρηθεί δωρεάν

από τον ιδιοκτήτη Δρ. Μάριο Κυριαζή.

Στα εγκαίνια παρευρέθηκαν και μέλη του Ια-

τρικού Συμβουλίου Λάρνακας, το οποίο εκ-

προσωπήθηκε επίσημα από τον Πρόεδρο του,

Δρ. Γεώργιο Μηλιώτη.

Το όραμα του μουσείου είναι να διαφυλάξει,

για τις μελλοντικές γενεές, την ιατρική και θε-

ραπευτική κληρονομιά του κυπριακού λαού.

Οι σκοποί του είναι:

* Η διάσωση παλαιού ιατρικού και 

φαρμακευτικού υλικού

* Η έναρξη διαλόγου σε θέματα υγείας 

του παρόντος σε σχέση με το παρελθόν

* Η διατήρηση της μνήμης της δημώδους  

και λαογραφικής ιατρικής

Η ιστορία της κυπριακής ιατρικής είναι η

ιστορία όλων των κυπρίων.

Η λαϊκή θεραπευτική σοφία είναι μια σπου-

δαία μαρτυρία του κυπριακού παρελθόντος.

Ανεκτίμητες θεραπευτικές λαογραφικές πλη-

ροφορίες και ιατρικά αντικείμενα χάνονται

συνεχώς χωρίς να υπάρχει κάποια σοβαρή

προσπάθεια να διαφυλαχθούν.

Όμως έχουμε σπουδαίο ιατρικό παρελ-

θόν, από τη εποχή της Παλαιάς Διαθήκης

και τους αρχαίους κύπριους ιατρούς (όπως

τον Απολλώνιο Κιτιέα - τον κύπριο Ιππο-

κράτη), μέχρι την βυζαντινή ιατροσοφία,

και τις θεραπείες της τουρκοκρατίας που

εκφράζουν την κυπριακή λαϊκή ψυχοσύν-

θεση. 

Αυτό το παρελθόν μπορεί να διασωθεί με

τις προσπάθειες και ενέργειες οργανωμέ-

νων συνόλων, όπως και το Ιατρικό Μουσείο

Κυριαζή.

Διοργάνωση:

• Μόνιμη έκθεση ιατρικών εργαλείων 

σε σχέση με την Κύπρο

• Επιστημονικό ιατρικό τμήμα 

(με εκδόσεις, σεμινάρια και έρευνες)

• Διδακτικό τμήμα (με σχολικές 

επισκέψεις, διαλέξεις για το κοινό 

και πρακτικές επιδείξεις).

Το μοναδικό αυτό μουσείο έχει σαν

σκοπό την διαφύλαξη του πλούτου της ια-

τρικής μας ιστορίας, και γενικότερα την πο-

λιτιστική ανάπτυξη της Κύπρου. Θα είναι

ένας χώρος της ιστορίας μας και της πολι-

τιστικής μας κληρονομιάς.

σελίδα 12 φεβρουάριος 2012

Σε παραδοσιακόόδιατηρητέο κτήριο του 1927

ΙΑΤΡΙΚΟ ΜΟΥΣΕΙΟ 

ΚΥΡΙΑΖΗ ΣΤΗ ΛΑΡΝΑΚΑ
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Π
αγκύπρια Ιατρική Ημερίδα με

θεματολογία ευρείας αποδο-

χής διοργάνωσε στις 14 Ια-

νουαρίου 2012, στην αίθουσα

Παλαιάς Ηλεκτρικής, ο Ιατρικός Σύλ-

λογος  Πάφου ″Ασκληπιός″ με τη

συμμετοχή και Ελλαδιτών καθηγη-

τών.

Την Ημερίδα έθεσαν υπό την

αιγίδα τους ο Υπουργός Υγείας

και ο Παγκύπριος Ιατρικός Σύλ-

λογος.

Προσκεκλημένοι ομιλητές της

Ημερίδας ήταν ο   Δρ. Aθανάσιος

Τζιούφας,        Καθηγητής  -  Δι-

ευθυντής  Εργαστηρίου Παθολο-

γικής Φυσιολογίας Ιατρικής

Σχολής  Πανεπιστημίου Αθηνών

και ο Δρ.Θεοδότης  Παπαγεωρ-

γίου, Παιδίατρoς, Αιματολόγος –

Ογκολόγος,   Β’ Πανεπιστημιακής

Παιδιατρική Κλινικής ΑΠΘ* Αιμα-

τολογικό – Ογκολογικό ΤΜ*

ΓΠΝΘ ΑΧΕΠΑ*

Κύπριοι ομιλητές ήταν ο Δρ.

Φίλιππος Πατσαλής, Πρόεδρος

του Ινστιτούτου Νευρολογίας &

Γενετικής Κύπρου και ο Δρ Κων-

σταντίνος Δέλτας, Καθηγητής

Τμήματος Βιολογικών Επιστημών

της Σχολής Θετικών & Εφαρμο-

σμένων Επιστημών Πανεπιστη-

μίου Κύπρου.

ΟΡΓΑΝΩΤΙΚΗ ΚΑΙ 

ΕΠΙΣΤΗΜΟΝΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ

*Την Οργανωτική και Επιστη-

μονική Επιτροπή αποτελούσαν: 

Ο Δρ. Ευστάθιος Ευσταθίου, ο

Δρ. Άδωνης Ελευθερίου, η  Δρ.

Άντρη Ευριπίδου,  ο Δρ. Νίκος

Κονναρής,  η Δρ. Έλλη Εγγλε-

ζάκη, ο Δρ. Γεώργιος Βορκάς και

ο Δρ. Χρίστος Κοντός

Ο ΙΑΤΡΙΚΟΣ ΚΟΣΜΟΣ

ΤΗΣ ΠΑΦΟΥ ΖΕΙ ΤΟ ΔΙΚΟ

ΤΟΥ ΓΟΛΓΟΘΑ

Στο επίσημο μέρος της Ημερί-

δας μίλησε ο Πρόεδρος του Ιατρι-

κού Συλλόγου Πάφου Δρ

Ευστάθιος Ευσταθίου και απηύ-

θυναν χαιρετισμούς ο  Πρόεδρος

του ΠΙΣ Δρ Ανδρέας Δημητρίου,

ο Αντιδήμαρχος Πάφου Μάκης

Ρουσής που εκπροσώπησε τον

Δήμο και ο Υπουργός Υγείας Δρ

Σταύρος Μαλάς. Παρέστη επίσης

ο πρόεδρος της  Κοινοβουλευτι-

κής Επιτροπής Υγείας  Κώστας

Κωνσταντίνου.

Μιλώντας στο επίσημο μέρος

της Ημερίδας ο Πρόεδρος του Ια-

τρικού Συλλόγου Πάφου Δρ. Ε.

Ευσταθίου, αφού ευχαρίστησε

τα μέλη της Επιστημονικής Επι-

τροπής καθώς και όσους με οποι-

οδήποτε τρόπο εργάσθηκαν  και

βοήθησαν στην πραγματοποίηση

αυτής της ημερίδας, ανέφερε

πως ο Ιατρικός Σύλλογος Πάφου

έχει καθιερώσει τη δωρεάν παρα-

κολούθηση των συνεδρίων.

Ο Ιατρικός κόσμος της Πάφου,

πρόσθεσε, ζεί το δικό του γολ-

γοθά με τους νοσοκομειακούς

συναδέρφους να υπερβάλλουν

εαυτούς για να ανταποκριθούν

στο υπέρ αυξημένο ρυθμό εργα-

σίας με μοιραίες επιπτώσεις τόσο

για τους ίδιους, αλλά και για το

επίπεδο της προσφοράς τους,

ενώ οι ιδιώτες ζούν έναν πρωτο-

φανή οικονομικό μαρασμό. 

Ο Δρ Ευστάθιος Ευσταθίου

είπε ακόμη πως και οι δύο ομά-

δες υφίστανται την οικονομική

επιδρομή από το Υπουργείο των

Οικονομικών με τη μείωση των

αποδοχών τους  οι πρώτοι, και με

την  πρωτοφανή φορομπηχτική

πολιτική οι δεύτεροι. 

ΝΕΟΙ ΟΡΙΖΟΝΤΕΣ  

ΣΤΟΝ ΚΛΑΔΟ

Ο Πρόεδρος του Παγκύπριου

Ιατρικού Συλλόγου Δρ Ανδρέας

Δημητρίου ανέφερε ότι οι μεγα-

λύτεροι εχθροί για την υγεία του

ανθρώπου δεν είναι τα μικρόβια,

οι ιοί αλλά η άγνοια, ο εφησυχα-

σμός και η αδιαφορία. Και τις πε-

ρισσότερες φορές δεν είναι το

νόσημα που πληγώνει. Είναι ο

μύθος που το περιβάλλει. Στο

σύγχρονο μεταβαλλόμενο περι-

βάλλον που ζούμε, το οποίο χα-

ρακτηρίζεται από ραγδαίες

κοινωνικοοικονομικές και επιστη-

μονικές αλλαγές, είναι προκαθο-

ρισμένη η ανάγκη συνεχής

αναβάθμιση των επιστημονικών

γνώσεων των μελών μας.       

Ο Δρ Α. Δημητρίου  αναφερό-

μενος στην Ημερίδα του Ιατρικού

Συλλόγου Πάφου τόνισε ότ ι δρα-

στηριότητες όπως αυτή, συμβάλ-

σελίδα 14 φεβρουάριος 2012

Υψηλών
Επιστημονική  Ημερίδα

Από τον Ιατρικό Σύλλογο Πάφου «ΑΣΚΛΗΠΙΟΣ»
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λουν  στον στόχο του ΠΙΣ για την

αναβάθμιση των γνώσεων των

μελών του συλλόγου και κατ΄

επέκταση των υπηρεσιών που

προσφέρουν προς τους κύπριους

πολίτες και την κοινωνία μας γε-

νικότερα. 

Όπως ανέφερε ο  Πρόεδρος

του ΠΙΣ,  η εν λόγω Παγκύπρια

Ιατρική Ημερίδα  του Ιατρικού

Συλλόγου Πάφου, χαρακτηρίζε-

ται από ένα υψηλών προδιαγρα-

φών επιστημονικό πρόγραμμα,

δίνοντας ιδιαίτερη έμφαση στη

θεματολογία, με σκοπό τη δια-

σφάλιση της επιστημονικής ενη-

μέρωσης των ιατρών και της

ανταλλαγής απόψεων σε ένα

ευρύ φάσμα του Ιατρικού επαγ-

γέλματος. 

Η  σημερινή  ημερίδα, κατέ-

ληξε,  δεν αποτελεί μόνον γεγο-

νός της ιατρικής κοινότητας,

αλλά ολόκληρης της πόλης της

Πάφου. Μιας ημερίδας που

«ανοίγει» νέους ορίζοντες στον

κλάδο και συνεισφέρει τα μέγιστα

στη διεύρυνση της γνώσης γύρω

από το ύψιστο αγαθό όλων, την

υγεία.

ΚΟΙΝΩΝΙΚΗ ΑΝΑΓΚΗ 

Η ΑΝΑΒΑΘΜΙΣΗ 

ΤΟΥ ΕΠΑΓΓΕΛΜΑΤΙΣΜΟΥ

ΤΩΝ ΙΑΤΡΩΝ

Ο Υπουργός Υγείας Δρ Σταύ-

ρος Μαλάς κάλεσε τους ιατρούς

να αναβαθμίσουν τον επαγγελμα-

τισμό τους γιατί, είπε, αυτό απο-

τελεί κοινωνική ανάγκη. Σε

δύσκολους οικονομικούς και-

ρούς, πρόσθεσε, ο κόσμος προ-

σφεύγει για διάφορους λόγους

στα δημόσια νοσηλευτήρια, και

γι’ αυτό ο σεβασμός προς τον πο-

λίτη ασθενή ιδιαίτερα σ αυτές τις

δύσκολες περιστάσεις είναι απα-

ραίτητος. 

Ο Υπουργός Υγείας σημείωσε

πως η Κύπρος έχει κάποια ιδιαί-

τερα χαρακτηριστικά όσον

αφορά τον τομέα της Υγείας. « Ο

δημόσιος τομέας, είπε, είναι δο-

μημένος να εξυπηρετεί μόνο το

30- 40% του πληθυσμού με την

στελέχωση που έχει, και ο ιδιωτι-

κός τομέας καλείται να υποστηρί-

ξει το υπόλοιπο του πληθυσμού». 

Όσον αφορά το σύστημα δι-

καιούχων που έχει δημιουργηθεί

ο Δρ Στ. Μαλάς ανέφερε πως

αυτό λειτουργεί με ένα ετερο-

βαρή τρόπο στον ιδιωτικό τομέα.

Είπε επίσης πως αν προσβλέ-

πουμε στην εφαρμογή ενός Γενι-

κού Σχεδίου Υγείας με κύριο

συστατικό τη συνύπαρξη των δύο

αυτών τομέων, τότε πρέπει να επι-

ταχυνθεί η προσπάθεια εφαρμο-

γής του. Εκτίμησε ακόμη πως η

απουσία ενός Γενικού Σχεδίου

Υγείας, δημιούργησε τη μη ορθο-

λογιστική ανάπτυξη του δημόσιου

τομέα, και επίσης την ανεξέλγε-

κτη ανάπτυξη του ιδιωτικού

τομέα. Ο Υπουργός Υγείας ξεκα-

θάρισε πως το επόμενο βήμα σε

ότι αφορά το Γενικό Σχέδιο

Υγείας θα πρέπει να βασίζεται

στη λογική της αποσυμφόρησης

του δημόσιου τομέα, και στην ενί-

σχυση του ιδιωτικού τομέα.

Ο Δρ Μαλάς σημείωσε πως

αποτελεί πραγματικότητα πως

δεν θα έχουμε καινοτόμα φάρ-

μακα στα επόμενα χρόνια. Τα νέα

φάρμακα, τα καινοτόμα και τα

αποτελεσματικά, είπε,  θα έρχον-

ται με το σταγονόμετρο. Αποτέλε-

σμα τούτου πρόσθσε, είναι ότι θα

πρέπει να διαχειριστούμε τις

ασθένειες με υφιστάμενα φάρ-

μακα και με λιγότερα νέα καινο-

τόμα φάρμακα. Είπε ακόμη πως

πολλές κυβερνήσεις προβληματί-

ζονται για την ανυπαρξία νέων

καινοτόμων φαρμάκων. 

σελίδα 15φεβρουάριος 2012

προδιαγραφών
Επιστημονική  Ημερίδα
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M
ε ειδική εκδήλωση

που οργάνωσε στ ις

15 Δεκεμβρίο 2011,

στην Αίθουσα Εκδηλώσεων

στα Κεντρικά Γραφεία  της

Τράπεζας Κύπρου, στη Λευκω-

σία, ο Ιατρικός Σύλλογος Λευ-

κωσίας – Κερύνειας

«ΙΠΠΟΚΡΑΤΗΣ»,  τ ίμησε τους

συνταξιούχους  Ιατρούς του,

ηλικ ίας άνω των 75 ετών γ ια

την πολυετή προσφορά τους

στο τομέα της υγείας.  

Σους τιμηθέντες ιατρούς

έγινε απονομή αναμνηστικής

πλακέτας και τ ιμητικού δι-

πλώματος.

Οι εκδηλώσεις αυτές

έχουν αρχίσει να πραγματο-

ποιούνται από το 2001 και η

φετινή ήταν  η τρίτη στη

σειρά. Στην εκδήλωση παρέ-

στη και  απηύθυνε χαιρετι-

σμό ο Υπουργός Υγείας δρ

Σταύρος Μαλάς. 

Ο Πρόεδρος του Συλλόγου

δρ Σταύρος Σταύρου στο

χαιρετισμό του ανέφερε ότι

ο Ιατρικός Σύλλογος Λευκω-

σίας - Κερύνειας «Ιπποκρά-

της», συνεχίζοντας μια

παράδοση που ξεκίνησε πριν

από 10 χρόνια, διοργάνωσε

και τη φετινή  εκδήλωση

τιμής για τους συναδέλφους

που συμπλήρωσαν 50 χρόνια

προσφοράς στα ιατρικά δρώ-

μενα ενώ  παράλληλα εξέ-

δωσε  μικρό έντυπο με τα

βιογραφικά τους σημει-

ώματα. 

Μέσα από αυτή την έκ-

δοση, ανέφερε,  δόθηκε η

ευκαιρία στους συναδέλ-

φους να καταθέσουν το δικό

τους βιογραφικό σημείωμα.

Παραθέτουμε τα βιογραφικά

αυτούσια, χωρίς καμία γλωσ-

σική επιμέλεια.

Θεωρούμε αυτή την έκ-

δοση, σημειώνει ο δρ Σταύ-

ρος Σταύρου,   μια συμβολή

στη καταγραφή της ιστορίας

της ιατρικής στην  Κύπρο.

Μιας ιστορίας  πλούσιας σε

μόχθο εκ μέρους των συνα-

δέλφων για να ολοκληρώ-

σουν τις σπουδές και την

ειδικότητά τους, πλούσιας

σε περιπλανήσεις σε πόλεις

και νοσοκομεία του εξωτερι-

κού και ατελείωτων ωρών

καθήκοντος κάτω από πολύ

πιεστικές συνθήκες. 

Πολλές φορές ενώ είναι

κλινικοί γιατροί στην  Κύπρο

για χρόνια, αναγκάζονται να

ξαναπάνε στο εξωτερικό για

μετεκπαίδευση. Ένας συνεχής

αγώνας για επιμόρφωση τόσο

στην  Κύπρο όσο και στο εξω-

τερικό για να κρατηθεί η ια-

τρική γνώση και πράξη

επίκαιρη.

Η συνεισφορά πολλών συνα-

δέλφων δεν περιορίστηκε μόνο

στο να γιατρεύουν τους συναν-

θρώπους τους. Πολλοί είχαν

πολυδιάστατη κοινωνική , πολι-

τιστική και εθνική δράση. Κέρ-

δισαν την εκτίμηση και το

σεβασμό των συμπολιτών τους.

Ο δρ Στ. Σταύρου ευχήθηκε

στους συναδέλφους υγεία και

μακροημέρευση. Ας συνεχί-

σουν, είπε, την προσφορά

σελίδα 16 φεβρουάριος 2012

ΑΠΟ ΤΟΝ ΙΑΤΡΙΚΟ  ΣΥΛΛΟΓΟ ΛΕΥΚΩΣΙΑΣ   –   ΚΕΡΥΝΕΙΑΣ  «ΙΠΠΟΚΡΑΤΗΣ»

Τιμητική Εκδήλωση για 

τους συνταξιούχους γιατρούς

Λευκωσίας – Κερύνειας 
ΓΙΑ ΤΗΝ ΠΡΟΣΦΟΡΑ ΤΟΥΣ ΣΤΑ ΙΑΤΡΙΚΑ ΔΡΩΜΕΝΑ 

ΤΟΥ ΤΟΠΟΥ

ΟΙ ΤΙΜΗΘΕΝΤΕΣ ΙΑΤΡΟΙ ΑΠΟ ΤΟΝ ΙΑΤΡΙΚΟ 

ΣΥΛΛΟΓΟ ΛΕΥΚΩΣΙΑΣ – ΚΕΡΥΝΕΙΑΣ 

«ΙΠΠΟΚΡΑΤΗΣ»:

Ανδρέας Αναξαγόρας, Μιχαηλ Βογιατζής, Τάκης Ευδό-

κας, Ανδρέας Θεοφάνους, Λεύκος Ιωννίδης, Ιωάννης Καϊ-

μης, Ανδρέας Καμένος, Αλέξανδρος Καμμίτσης, Ανδρέας

Κυριακίδης, Χρίστοδουλος Λιβέρης, Χαράλαμπος Μακα-

ρίου, Γεώργιος Μαληκίδης, Γεώργιος Μαλιώτης, Γλαύκος

Μιχαηλίδης, Ανδρέας Ξηρός, Παναγιώτης Παμπορίδης,

Ελευθερία Παπάμιχαηλ, Μιχάλης Παπάμιχαηλ, Βάσω Πανα-

γιώτου, Κωνσταντίνος Παπαχαραλάμπους, Κυριάκος Πιερί-

δης, Ανδρέας Σιημητράς, Νίκος Σπανός, Πάνος Σταυρινός,

Στέλιος Στυλιανού.
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σελίδα 17φεβρουάριος 2012

ΑΠΟ ΤΟΝ ΙΑΤΡΙΚΟ  ΣΥΛΛΟΓΟ ΛΕΥΚΩΣΙΑΣ   –   ΚΕΡΥΝΕΙΑΣ  «ΙΠΠΟΚΡΑΤΗΣ»

τους είτε στην ιατρική του

τόπου, είτε τα στα κοινά της

πατρίδας μας, είτε σαν πολύ-

τιμοι παππούδες και γιαγιάδες

στα εγγόνια τους.

Σας χαιρετούμε με την κατα-

κλείδα του όρκου του Ιππο-

κράτη:

(ας χαίρω πάντοτε υπολήψεως

ανάμεσα στους ανθρώπους

για τη ζωή και για την τέχνη

μου)
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- Πώς κρίνετε το επίπεδο ποι-

ότητας των προσφερομένων

υπηρεσιών Ιατροφαρμακευτι-

κής περίθαλψης στην Κύπρο;

«Θεωρείται από τα καλύτερα

στην Ευρώπη. Κι αυτό είναι

αποτέλεσμα των προσπαθειών

που γίνονται στον δημόσιο

αλλά και τον ιδιωτικό τομέα.

Ένας ιδιωτικός τομέας, από

τους μεγαλύτερους, κατ’ ανα-

λογία πληθυσμού, στην Ευ-

ρώπη».

- Μπορεί να γίνει η Κύπρος πε-

ριφερικό κέντρο παροχής υπη-

ρεσιών; 

«Μια χώρα για να μετατρα-

πεί σε κέντρο παροχής υπηρε-

σιών σε θέματα υγείας, πρέπει

να είναι σε θέση να προσφέρει

κάτι καλύτερο απ’ ότι υπάρχει

ήδη. Εμείς έχουμε τη βασική

υποδομή και την πολιτική βού-

ληση για να προχωρήσουμε

και να επιτύχουμε αυτό το

στόχο. Υπάρχουν πιστεύω οι

συγκυρίες αλλά κι οι προϋπο-

θέσεις για κάτι τέτοιο. Στο γει-

τονικό μας Ισραήλ, που είναι

ένα πολύ γνωστό κέντρο παρο-

χής  υπηρεσιών, το κρατικό

σύστημα παροχής ιατροφαρ-

μακευτικής περίθαλψης είναι

κορεσμένο (ιδιωτικά νοσηλευ-

τήρια έχουν μόνο δυο, λόγω

των πολύ αυστηρών κανονι-

σμών) κι αυτό τους ανάγκασε

να περιορίσουν κατά πολύ την

εισαγωγή ασθενών από το

εξωτερικό. 2ον η επικείμενη

μετεξέλιξη της Κύπρου σε

ενεργειακό κέντρο, θα φέρει

στο νησί μας πολλές καινούρ-

γιες εταιρείες με τους τεχνι-

κούς τους, διευθυντές,

υπαλλήλους κ.α. Όλοι αυτοί

είναι λογικό να απαιτούν υψη-

λών προδιαγραφών υπηρεσίες

και 3ον δεκάδες χιλιάδες

ασθενείς αραβικής καταγωγής

που χρειάζονται θεραπευτική

αγωγή κλπ λόγω της Αραβοϊσ-

ραηλινής διένεξης δεν μπο-

ρούν να πάνε στο Ισραήλ.

Εμείς έχουμε άριστες σχέσεις

και με τους Άραβες και με

τους Ισραηλίτες. Θα μπορού-

σαμε λοιπόν να αγοράζουμε

τεχνογνωσία και παράλληλα

με την συνεργασία κυπριακών

ιδιωτικών νοσηλευτηρίων με

κορυφαίους Ισραηλινούς ια-

τρούς (σε τομείς που δεν

έχουμε μέχρι στιγμής στη

Κύπρο) να αναπτύξουμε ένα

τέτοιο πρόγραμμα που να απο-

τελεί πόλο έλξης και για κύπρι-

ους και για ξένους ασθενείς.

Ήδη έχει εκδηλωθεί από πλευ-

ράς Ισραηλινών ενδιαφέρον

για επενδύσεις στη Κύπρο.

Μέσα στα ίδια πλαίσια ετοιμά-

ζουμε αποστολή στη γείτονα

χώρα με εκπροσώπους του

ιδιωτικού τομέα για συζήτηση

της προοπτικής συνεργασίας

σελίδα 18 φεβρουάριος 2012

συνέντευξη του Υπουργού

Υγείας Δρ Σταύρου Μαλά 

στον Γιώργο Σοφοκλέους

Κύπρος: Διεθνές περιφερειακό 

κέντρο παροχής υπηρεσιών 

υγείας υψηλού επιπέδου

* Γενικό Σχέδιο Υγείας (Γε.Σ.Υ.)... Είμαστε στο δια ταύτα, τονίζει σε συνέντευξη του 

στον «ΙΑΤΡΙΚΟ ΚΟΣΜΟ» ο υπουργός Υγείας Δρ Σταύρος Μαλάς. Αυτό που χρειάζεται να γίνει, 

είναι: Κίνηση έκτακτης ανάγκης.

Σε άλλα σημεία αναφέρει:

* Υπάρχουν υποδομές αλλά και η πολιτική βούληση για μετατροπή της Κύπρου σε περιφερειακό 

κέντρο παροχής ιατρικών υπηρεσιών

* Άριστες είναι οι σχέσεις του Υπουργείου Υγείας με τον Παγκύπριο Ιατρικό Σύλλογο. 

* Ιατροφαρμακευτική περίθαλψη * Γε.Σ.Υ. *
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σελίδα 19φεβρουάριος 2012

των δυο χωρών στο τομέα της

υγείας». 

- Τι γίνεται με το Γε.Σ.Υ. κύριε

υπουργέ.

«Ευρισκόμαστε στο δια

ταύτα. Έγινε ήδη αρκετή προ-

εργασία, συναντήσαμε όμως

ένα εμπόδιο που αφορά στα

κονδύλια για την μηχανογρά-

φηση, το λογισμικό σύστημα

καθώς και την διαχείριση του.

Λόγω της οικονομικής κατά-

στασης το κράτος δεν ήταν σε

θέση να δώσει το πράσινο

φως. Παράλληλα υπήρχε μια

διαφορά μεταξύ του Οργανι-

σμού Ασφάλισης Υγείας από

την μια και των υπουργείων Οι-

κονομικών και Υγείας από την

άλλη στην εκτίμηση του συνο-

λικού  κόστους που θα επιβα-

ρυνθεί το Δημόσιο σε σχέση με

το τι ήδη πληρώνει. Ξεκίνησε

μια συζήτηση, αχρείαστη κατά

την γνώμη μου...  

Πιστεύω ότι πρέπει να

βρούμε τρόπους να υπερπηδη-

θούν τα εμπόδια και να προχω-

ρήσουμε. Μας το επιβάλλουν

οι συνθήκες και τα σημερινά

δεδομένα που είναι τα εξής: Οι

μισές υποδομές ευρίσκονται

στο Δημόσιο κι οι άλλες μισές

στον Ιδιωτικό τομέα. Μέχρι

τώρα υπήρχε μια σχετική ισορ-

ροπία που έχει όμως διαταραχ-

θεί λόγω της οικονομικής

κρίσης αφού όλο και περισσό-

τερος κόσμος στρέφεται προς

τα Δημόσια Νοσηλευτήρια, τα

οποία ήδη δέχονται πολύ με-

γάλη πίεση. Για πόσο ακόμα θα

αντέξουν; Δεν υπάρχει σχεδια-

σμός για κάτι τέτοιο ούτε υπο-

δομές. Παράλληλα αργά ή

γρήγορα θα κινδυνεύσουν με

αφανισμό τα ιδιωτικά νοσηλευ-

τήρια. Και χωρίς αυτά πως θα

εφαρμόσεις το ΓΣΥ; Άρα αυτό

που πρέπει να γίνει είναι κί-

νηση έκτακτης ανάγκης προ-

κειμένου να σώσεις τις

υποδομές γιατί χωρίς αυτές δε

θα μπορείς ούτε Γε.Σ.Υ. να

εφαρμόσεις...

Θα πρέπει πιστεύω να αρχί-

σουμε σταδιακή εφαρμογή του

Σχεδίου με την Ενδονοσοκο-

μειακή περίθαλψη, την παροχέ-

τευση δηλαδή ασθενών στον

ιδιωτικό τομέα. Για να γίνει

κάτι τέτοιο θα πρέπει ο κόσμος

να κατανοήσει την ανάγκη στή-

ριξης της προσπάθειας με μια

μικρή συνεισφορά στα ταμεία,

έτσι ώστε να υπάρχουν οι προ-

ϋποθέσεις βιωσιμότητας της

υπηρεσίας. Ο επιμερισμός θα

γίνει ως εξής: 2 με 3 % ο εργα-

ζόμενος, άλλο τόσο, ίσως 4% ο

εργοδότης και γύρω στο 6% το

κράτος. Αρχίζοντας με την

εφαρμογή του Γε.Σ.Υ. με ενδο-

νοσοκομειακή περίθαλψη δημι-

ουργείτε κι ένα ακόμα

πλεονέκτημα. Έχεις τη δυνατό-

τητα να πιέσεις τις τιμές προς

τα κάτω. Το έχουμε κάνει ξεκά-

θαρο ότι δεν θα αγοράζει ο

Οργανισμός Ασφάλισης Υγείας

στις σημερινές τιμές. Έτσι

εφαρμόζονται παντού τα

Γε.Σ.Υ. Έρχεσαι και λες ότι ο

εθνικός μου προϋπολογισμός

είναι αυτός, άρα τα ιδιωτικά

νοσηλευτήρια που θέλουν να

συμβληθούν, θα πρέπει να

προσαρμόζουν τις υπηρεσίες

τους με βάση αυτό το δεδο-

μένο. Αρχίζοντας λοιπόν με

στοχευόμενο τρόπο κι ειδικά

με τις ακριβές υπηρεσίες έχεις

και τη δυνατότητα να πιέσεις

τις τιμές για ν’ αρχίσει το σύ-

στημα να προσαρμόζεται. Η

πίτα είναι δεδομένη, κι είναι

αυτή, άρα... σε τελευταία ανά-

λυση είναι το Γε.Σ.Υ. που θα

ρυθμίσει τις τιμές» 

- Σε ότι αφορά το Γε.Σ.Υ. αλλά

και τους υπόλοιπους τομείς

που αφορούν στην υγεία,

υπάρχει επικοινωνία και συνερ-

γασία μεταξύ του υπουργείου

σας με τον ΠΙΣ και πως αξιολο-

γείτε τις προτάσεις που κατά

καιρούς γίνονται; 

«Η συνεργασία μας είναι

άψογη. Υπάρχουν βεβαίως και

διαφορετικές εκτιμήσεις αλλά

δεν θεωρώ ότι δεν υπάρχουν

περιθώρια σύγκλησης. Για πα-

ράδειγμα οι  προτάσεις τους

για περισσότερες αγορές του

κράτους από τον ιδιωτικό

τομέα, τα εισοδηματικά κριτή-

ρια κλπ ακούγονται μεν λογι-

κές, πλην όμως εμείς είμαστε

υποχρεωμένοι να αφουγκραζό-

μαστε τον παλμό των κοινωνι-

κών εταίρων αλλά και του

άμεσα ενδιαφερόμενου, δη-

λαδή του κόσμου. Δεν μπο-

ρούμε για παράδειγμα να

αποδεχτούμε την πρόταση

τους για κατηγοριοποίηση των

δικαιούχων γιατί αυτό θα προ-

καλούσε αντιδράσεις από την

κοινωνία η οποία θα το εκλάμ-

βανε ως προσπάθεια δημιουρ-

γίας τάξης “προνομιούχων”.

Είναι πολύ καλά γνωστές οι θέ-

σεις των συντεχνιών πάνω στο

συγκεκριμένο ζήτημα. 

Ήδη αγοράζουμε αρκετές

υπηρεσίες από τον ιδιωτικό

τομέα. Με το να αυξήσουμε πε-

ραιτέρω τις αγορές δεν νομίζω

να κάνει καμιά διαφορά. Τα

κονδύλια που χρειάζονται για

την εφαρμογή του συστήματος

είναι τεράστια. Το κράτος από

μόνο του δεν μπορεί να αντε-

πεξέλθει. Επιβάλλεται η συμ-

βολή όλων πάνω σε μια δίκαια

και ισόνομη βάση.              

201202_18_19_Layout 1  10/2/2012  3:58 μμ  Page 3



σελίδα 20 φεβρουάριος 2012

Απολογισμός Δρ Γιώργου Ποταμίτη, Προέδρου Ιατρικού 
Συμβουλίου Κύπρου Περιόδου 2001-2011

Τ
ο Ιατρικό Συμβούλιο Κύπρου,

επιτέλεσε τα καθήκοντα του

με υπευθυνότητα, αντικειμενι-

κότητα και υψηλό αίσθημα ευθύνης

για την σοβαρότητα του έργου που

είχε να επιτελέσει, κατά την περίοδο

2009 – 2011, εκτιμά ο Πρόεδρος

του Δρ Γιώργος Ποταμίδης.

Στο έργο του ΠΙΣΚ υπό την προ-

εδρία του ιδίου και με μέλη τους

συναδέλφους Γιώργο Μηλιώτη,

Μάριο Φιλίππου, Ευστάθιο Ευστα-

θίου, Μαρία Ζάουρα, Βαϊο Παρτα-

σίδη, Ευαγόρα Νικολαϊδη και

έφορο την κα Σοφία Κώστα και

γραμματέα την κα Έλενα Χρυσο-

στόμου,  αναφέρεται στον Απολο-

γισμό του ο πρόεδρος του ΠΙΣΚ Δρ

Γιώργος Ποταμίτης: 

«Η εγγραφή νέων ιατρών στο Μη-

τρώο ως και η αναγνώριση των

προσόντων των ιατρών εγένετο

βάσει της σχετικής νομοθεσίας και

κανονισμών εντός λογικών χρονι-

κών πλαισίων αναλογιζόμενος

πόσο σημαντικό είναι για την στα-

διοδρομία ενός έκαστου των συνα-

δέλφων.

Αναγνώριση και εγγραφή μόνι-

μης ή περιορισμένου χρόνου εγέ-

νετο και για τους Ευρωπαίους

Πολίτες βάσει των οδηγιών της

Ε.Ε. ως και για ιατρούς τρίτης

χώρας βάσει της σχετικής νομοθε-

σίας.

Η συνέντευξη για γνώση της Ελ-

ληνικής Γλώσσας για μόνιμη εγ-

γραφή ήτο ιδιαίτερα χρήσιμη πλην

όμως ορθά για αντικειμενικούς λό-

γους εγένετο εισήγηση από το Ια-

τρικό Συμβούλιο εκμάθηση της και

βεβαίωση τούτου μετά από φοί-

τηση σε αναγνωρισμένα από το

Υπουργείο Παιδείας Κέντρα.  Στην

συνέχεια η συνέντευξη ίσως είναι

απαραίτητη τότε και μόνο όταν

χρειάζεται για διευκρίνιση του πε-

ριεχομένου εκπαίδευσης του αι-

τούντος.

Για αξιολόγηση της γνησιότητας

των πιστοποιητικών χρησιμοποι-

ήσαμε την Internal Market Informa-

tion System Βάσει συμφωνίας που

υπογράψαμε με άλλες αρχές ανα-

γνώρισης στην προσπάθεια δημι-

ουργίας Informal Network Compe-

tent Authorities for Doctors.

Η συμμετοχή μας και η παρουσία

μας σε συνεδρίες του Medical

Council χωρών μελών της Ε.Ε. μας

βοήθησε στην ορθή αντιμετώπιση

διαφόρων περιπτώσεων, εκτίμηση

των διαφόρων προβλημάτων που

προκύπτουν για την αναγνώριση

των επαγγελματικών προσόντων

των ιατρών μάλιστα στα πλαίσια

της ελεύθερης διακίνησης των

εντός της Ευρώπης.  Όποτε μας

εζητήθη τοποθετηθήκαμε και εκ-

φράσαμε την άποψη μας μετά από

συζήτηση των θεμάτων σε συνε-

δρία του Ι.Σ. και κατάθεση κειμέ-

νων από την έφορο μας κα Σοφία

Κώστα.

Το Ιατρικό Συμβούλιο καλείται

συχνά να συμβουλεύει το Υπουρ-

γείο Υγείας για την αναγνώριση

τμημάτων των Κρατικών Νοσοκο-

μείων ως εκπαιδευτικά τμήματα

άσκησης ιατρών για σκοπούς

λήψης ειδικότητας. Έχουν εκφρα-

στεί ανησυχίες κατά πόσο ορι-

σμένα τμήματα επιτελούν σωστά το

έργο εκπαίδευσης τους, για τούτο

κλήθηκαν σε συνεδρία μας εκπρό-

σωποι των ειδικευομένων για να

εκφράσουν τις απόψεις τους.

Πολύ ορθά εκφράσαμε την άποψη

καταρτισμού Συμβουλίου εκπαί-

δευσης με νομοθετική ρύθμιση.

Στο εν λόγω συμβούλιο για ευνόη-

τους λόγους θα πρέπει να υπάρχει

αντιπροσώπευση τόσο από το

Σ.Ι.Σ. ως επίσης και από το Ι.Σ. υπό

του Προέδρου του.

Το Ιατρικό Συμβούλιο προβλημά-

τισε η υποβάθμιση της εκπαίδευ-

σης ιατρών με σκοπό την εγγραφή

στο Μητρώο Ιατρών (Pre-registra-

tion) Και ορθά έχει παρθεί από-

φαση να γίνει εισήγηση στο

Υπουργείο Υγείας και μετά από συ-

ζήτηση με το Σ.Ι.Σ. η αναβάθμιση

της εκπαίδευσης αύξησης χρόνου

άσκησης και αναγνώρισης τούτου

ανάλογα ως χρόνου ειδικότητας. 

Εισήγηση  εγένετο προς το

Υπουργείο Υγείας και προώθηση

ως νόμου προς έγκριση στην

Βουλή η δημιουργία ταμείου Ιατρι-

κού Συμβουλίου ως και η αύξηση

των τελών εγγραφής μόνιμης και

περιορισμένου χρονικού διαστήμα-

τος που η διαμόρφωση του ύψους

του ποσού  θα καθορισθεί μετά

από διαβούλευση με το ΣΙΣ.

Η σύνθεση του Ιατρικού Συμβου-

λίου, με μέλη Προέδρους Ιατρικών

Συλλόγων, Προέδρου της ΠΑΣΥΚΙ

και διευθυντών τμημάτων των Νο-

σοκομείων βοήθησε πολύ στην

πληροφόρηση και ορθή λήψη απο-

φάσεων.  Διαρκής και ιδιαίτερα

χρήσιμη ήτο η επικοινωνία και συ-

νεργασία με το ΣΙΣ ως επίσης με

την Εισαγγελία για λήψη νομικών

συμβουλών και βεβαίως με το

Υπουργείο Υγείας.

Η δημιουργία ιστοσελίδας Ι.Σ. και

η ηλεκτρονική επικοινωνία με τους

Ιατρούς καθώς και με άλλες αρχές

αναγνώρισης άλλων κρατών συνέ-

βαλε στην γρήγορη και αποδοτική

διεκπεραίωση των διαφόρων αιτή-

σεων. 

Η λειτουργία του Ι.Σ. και λήψης

αποφάσεων ήτο πάντοτε βάσει των

σχετικών Κανονισμών και Νομοθε-

σίας με την καλή συνεργασία και

βοήθεια από όλα τα μέλη τα οποία

ευχαριστώ ιδιαίτερα και χαρακτη-

ρίζω την συνεργασία μας άψογη.

Θα ήτο μεγάλη παράληψη να μην

κάνω ιδιαίτερη αναφορά στην κα-

θοριστική προσφορά της εφόρου

κας Σοφίας Κώστα που με την συ-

νεχή υπεύθυνη και αντικειμενική

ενασχόληση της με τις υποθέσεις

του Ι.Σ. συνέβαλε στην αποδοτική

λειτουργία του, για τούτο την ευχα-

ριστώ ιδιαίτερα.  Ευχαριστίες επί-

σης προς την Γραμματέα του Ι.Σ.

κα Έλενα Χρυσοστόμου που έδωσε

δείγματα γραφής υπευθυνότητας

και αποδοτικότητας συμβάλλοντας

επίσης σημαντικά στην εύρυθμη

λειτουργία του Ι.Σ».

Το Ιατρικό Συμβούλιο Κύπρου επιτέλεσε

τα καθήκοντα του με υπευθυνότητα,

αντικειμενικότητα και υψηλό αίσθημα ευθύνης

Ο Δρ Γιώργος Ποταμίτης, Πρόεδρος του Ιατρικού Συμβουλίου Κύπρου  

από το 2001 μέχρι το 2011 

ΤΟ ΥΠΟΥΡΓΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΔΙΟΡΙΣΕ

ΤΑ ΝΕΑ ΜΕΛΗ ΤΟΥ ΙΑΤΡΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ

Με απόφαση του   (ημερ. 11.11.2011)  που δημοσιεύθηκε στην
Επίσημη Εφημερίδα της Δημοκρατίας στις  16.12.2011, το Υπουρ-
γικό Συμβούλιο αποφάσισε να διορίσει, μετά από πρόταση του
Υπουργού Υγείας, τα πιο κάτω  πρόσωπα ως  μέλη του Ιατρικού
Συμβουλίου, για περίοδο δύο χρόνων, από τις 16.11.2011 έως τις
15.11.2013: 

Μαρία Ζάουρα, Βάγιο Παρτασίδη, Ευαγόρα Νικολαίδη, Σταύρο
Σταύρου, Μάριο Φιλίππου,  Ευστάθιο Ευσταθίου και Γιώργο Μη-
λιώτη. 

Με την ίδια απόφαση του το Υπουργικό Συμβούλιο όρισε ως
πρόεδρο του Ιατρικού Συμβουλίου τον κ. Μάριο Φιλίππου.
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Η
πρώτη Γενική Συνέλευση

του Ταμείου Σύνταξης

Ιατρών και Οδοντιάτρων

(ΤΣΙΟ) μετά και από την τροπο-

ποίηση της σχετικής νομοθεσίας

και ύστερα και από την ένταξη σε

αυτό και των Οδοντιάτρων, έγινε

στις 11 Δεκεμβρίου του 2011

στην Δημοσιογραφική Εστία στην

Λευκωσία. Κύριος σκοπός της

Γενικής Συνέλευσης ήταν η

εκλογή των νέων μελών του Διοι-

κητικού Συμβουλίου του ΤΣΙΟ και

η έγκριση του απολογισμού για

τις εργασίες του απερχόμενου

Δ.Σ. του ταμείου. 

Σύμφωνα με την τροποποι-

ητική νομοθεσία μέχρι την

λήξη της θητείας του προ-

ηγούμενου Διοικητικού Συμ-

βουλίου του ΤΣΙΟ, το οποίο

υπηρετούσε το Ταμείο κατά

τον χρόνο διεύρυνσης του ορ-

γανισμού με την συμμετοχή

Οδοντιάτρων, αποτελείτο μόνο

από μέλη που προέρχονταν

από τον ΠΙΣ και δύο μέλη του

Συμβουλίου του Παγκύπριου

Οδοντιατρικού Συλλόγου , ως

παρατηρητές, χωρίς δικαίωμα

ψήφου. 

Το νέο Διοικητικό Συμβού-

λιο του ΤΣΙΟ απαρτίζεται από

μέλη που προέρχονται και από

τους δύο οργανισμούς των

οποίων η θητεία τους θα έχει

διάρκεια 3 χρόνων. Σύμφωνα

με τη νέα νομοθεσία και λαμ-

βάνοντας υπόψη τις αναλογίες

των μελών στο ΤΣΙΟ, το νέο

Διοικητικό Συμβούλιο του ορ-

γανισμού θα απαρτίζεται από

8 μέλη του Παγκύπριου Ιατρι-

κού Συλλόγου (ΠΙΣ) και 3 του

Παγκύπριου Οδοντιατρικού

Συλλόγου (ΠΟΣ).

Σύμφωνα με τις αποφάσεις

της Γενικής Συνέλευσης, τα

μέλη που θα απαρτίζουν το

νέο Διοικητικό Συμβούλιο του

ΤΣΙΟ εκ μέρους του ΠΙΣ θα

είναι ο Δρ Σάββας Σάββα, ο

Δρ. Αχιλλέας Περδίος, ο Δρ.

Ιωάννης Παπαδοπουλος, ο

Δρ. Χάρης Χαραλάμπους, η

Δρ. Μαρίλια Λοιζου, ο Δρ. Δη-

μήτρης Χατζηπαπάς, ο Δρ. Νι-

κόλας Κουλαπής και η Δρ.

Μαρίλενα Χειμώνα και εκ μέ-

ρους του ΠΟΣ θα είναι ο Δρ

Κώστας Μακρής , ο Δρ. Βρα-

σίδας Φιλιππίδης και ο Δρ.

Παντελής Κωμοδρόμου.

Παράλληλα κατά την διάρ-

κεια της Γενικής Συνέλευσης

εγκρίθηκε ο απολογισμός του

απερχόμενου Δ.Σ του ΤΣΙΟ με

επιφυλάξεις στο σημείο που

αφορά την αγορά των ελληνι-

κών κρατικών ομολόγων έως

ότου αποσαφηνιστεί το θέμα

από την Επιτροπή Κεφαλαι-

αγοράς. 

Σύμφωνα με τον Δρ Αχιλλέα

Περδίο, ο οποίος εκφωνούσε

τον απολογισμό του ΤΣΙΟ εκ

μέρους του απερχόμενου Δ.Σ,

ανέφερε ότι αν και η οικονο-

μική κρίση δημιουργεί αφόρη-

τες πιέσεις σε παγκόσμια

βάση, και αρκετά επενδυτικά

ταμεία παρουσίασαν ελλείμ-

ματα η αξία των συσσωρευμέ-

νων κεφαλαίων του ΤΣΙΟ κατά

την 31/12/2010 έφτασε στα

€14.638.000 συνεπώς το ανα-

λογιστικό πλεόνασμα ήταν

€4.032.000 και το επίπεδο

χρηματοδότησης ανήλθε στο

138,0%.

σελίδα 22 φεβρουάριος 2012

Πρώτη Γεν.Συνέλευση του Ταμείου

Σύνταξης Ιατρών μετά

την ένταξη και των οδοντιάτρων

• Εκλογή νέων μελών του Δ.Σ.  του ΤΣΙΟ και η έγκριση του απολογισμού

του απερχόμενου Δ.Σ. του Ταμείου
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σελίδα 23φεβρουάριος 2012

Τ
ις 2 πρώτες συνεδρίες της

ολοκλήρωσε με επιτυχία η

Εποπτική Επιτροπή του Τα-

μείου Σύνταξης Ιατρών και Οδον-

τιάτρων, το νέο σώμα που

καταρτίστηκε μετά και την τροπο-

ποίηση της νομοθεσίας του Τα-

μείου Σύνταξης Ιατρών (ΤΣΙΟ),

ύστερα και από την συμπερίληψη

σε αυτό και των Οδοντιάτρων. 

Σύμφωνα με την τροποποι-

ημένη νομοθεσία όλες οι επο-

πτικές εξουσίες πού είχε έως

τώρα  το Συμβούλιο Ιατρικού

Σώματος μεταφέρονται στην

Εποπτική Επιτροπή του Τα-

μείου Σύνταξης Ιατρών και

Οδοντιάτρων, το οποίο σύμ-

φωνα και με την νομοθεσία

έχει  την ευθύνη για την ¨επο-

πτεία ή έλεγχο ή έγκριση απο-

φάσεων ή ενεργειών του

Διοικητικού Συμβουλίου του

Ταμείου¨. 

Σήμερα, η Εποπτική Επι-

τροπή του ΤΣΙΟ αποτελείται

από επτά μέλη, 4 εκπρόσω-

πους του Παγκύπριου Ιατρικού

Συλλόγου και 3 εκπροσώπους

του Παγκύπριου Οδοντιατρι-

κού Συλλόγου. 

Τα μέλη που απαρτίζουν την

πρώτη Εποπτική Επιτροπή είναι

εκ μέρους του ΠΙΣ ο Δρ. Αν-

δρέας Δημητρίου, Δρ. Σταύ-

ρος Σταύρου, Δρ. Γεώργιος

Ποταμίτης και Δρ. Μέλιος

Γιάννακας. Εκ μέρους του

Παγκύπριου Οδοντιατρικού

Συλλόγου ο Δρ. Ρόδος Ηροδό-

του, η  Δρ. Κουρουκλάρη

Μόρφω και ο Δρ. Μηνά Γιώρ-

γιος.

Στην περίπτωση επέκτασης

των μελών του ΤΣΙΟ με την εν-

δεχόμενη μελλοντική ένταξη

και των φαρμακοποιών στο

ταμείο, οι νέες νομοθετικές

ρυθμίσεις, δίνουν το δικαίωμα

επέκτασης των μελών της Επι-

τροπής στα 10 μέλη. 

Η θητεία της Εποπτικής Επι-

τροπής θα είναι τριετής και

κάθε επαγγελματικός σύλλο-

γος που συμμετέχει στο Τα-

μείο θα πρέπει ένα τουλάχιστο

μήνα πριν την λήξη της θη-

τείας της απερχόμενης Επο-

πτικής Επιτροπής να

κοινοποιεί γραπτώς στον Πρό-

εδρο του Παγκυπρίου Ιατρι-

κού Συλλόγου, τα ονόματα

των μελών του Ταμείου που ο

Σύλλογος  διορίζει για τη νέα

θητεία. 

Ο Σύλλογος ο οποίος έχει

διορίσει μέλος της Εποπτικής

Επιτροπής θα έχει το δι-

καίωμα αντικατάστασης του ή

επαναδιορισμού του σε οποι-

αδήποτε νέα Εποπτική Επι-

τροπή, με γραπτή ειδοποίηση

του προς τον Πρόεδρο του

Παγκυπρίου Ιατρικού Συλλό-

γου.

Σύμφωνα με τις αποφάσεις

της πρώτης συνεδρίας της

Εποπτικής Επιτροπής ο Δρ.

Ανδρέας Δημητρίου εκλέγηκε

ομόφωνα ως ο πρώτος Πρό-

εδρος της Εποπτικής Επιτρο-

πής του ΤΣΙΟ. Σύμφωνα με

την νομοθεσία ο εκάστοτε

Πρόεδρος της Εποπτικής Επι-

τροπής θα συγκαλεί και προ-

εδρεύει των συνεδριάσεων

της. 

Επίσης η Εποπτική Επι-

τροπή αποφάσισε όπως η

έδρα της να είναι τα γραφεία

του Παγκύπριου Ιατρικού Συμ-

βουλίου, ο οποίος θα παρέχει

τις αναγκαίες διοικητικές και

γραμματειακές  υπηρεσίες

υποστήριξης στην Εποπτική

Επιτροπή.

Καταρτίστηκε σε σώμα η πρώτη

Εποπτική Επιτροπή του Ταμείου

Σύνταξης Ιατρών και Οδοντιάτρων

Πρώτος πρόεδρος της εξελέγη ομόφωνα 

ο Δρ Α. Δημητρίου
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Δ
ιεξήχθη με επιτυχία το Ψυχια-

τρικό Συμπόσιο που οργά-

νωσε στις 13-14 Ιανουαρίου

2012 η Ψυχιατρική Εταιρεία Κύπρου

και η Επιτροπή Εποπτείας και Προ-

στασίας Δικαιωμάτων Ψυχικά Ασθε-

νών στο Πανεπιστήμιο Λευκωσίας.

Το Συμπόσιο έγινε υπό την Αιγίδα

του Υπουργού Υγείας και του Παγ-

κύπριου Ιατρικού Συλλόγου. Το Συμ-

πόσιο παρακολούθησαν 110 άτομα.

Στο περιθώριο του Συμποσίου τι-

μήθηκε ο καθηγητής Παύλος Κυμί-

σης που του απονεμήθηκε ο

τιμητικός τίτλος του Επίτιμου Προ-

έδρου της Ψυχιατρικής Εταιρείας

Κύπρου. Επίσης τιμήθηκαν από την

Επιτροπή Εποπτείας και Προστα-

σίας Δικαιωμάτων Ψυχικά Ασθε-

νών οι πρώην Πρόεδροι της

Επιτροπής, Δρ. Τάκης Ευδόκας και

Δρ. Χριστόδουλος Μέσης.

Τα εκπαιδευτικά σεμινάρια που

ασχολήθηκαν με την πρόληψη υπο-

τροπών στην σχιζοφρένεια και με

τα νευρολογικά σύνδρομα που εκ-

δηλώνονται στα αρχικά στάδια με

ψυχιατρική συμπτωματολογία είχαν

την ευκαιρία να παρακολουθήσουν

κυρίως νέοι Ψυχίατροι και Ειδι-

κευόμενοι στην Ψυχιατρική.

Οι παρουσιάσεις αναφορικά με

την ομαδική ψυχοθεραπεία ήταν

όλες άψογες και η συζήτηση που

ακολούθησε κατέδειξε τη σημασία

μιας πιο ευρείας εφαρμογής της

μεθόδου αυτής σε εφηβικά προ-

βλήματα, στα κακοποιημένα παιδιά,

σε άτομα ενταγμένα σε προγράμ-

ματα απεξάρτησης κ.α. Οι ειδικοί

που εφαρμόζουν τη ομαδική ψυχο-

θεραπεία θα πρέπει να έχουν εκ-

παιδευτεί στη μέθοδο αυτή και να

λαμβάνουν εποπτεία ανά τακτά

χρονικά διαστήματα.

Ο καθηγητής Ψυχιατρικής Παύ-

λος Κυμίσης, παρουσίασε ένα μι-

κρής διάρκειας πρόγραμμα που

εφάρμοσε με επιτυχία σε μεγάλο

αριθμό εφήβων, που εκδηλώνουν

επιθετική συμπεριφορά και κατα-

δείχτηκε η σημασία μιας καλά δο-

μημένης παρέμβασης σε πλαίσιο

ομαδικής ψυχοθεραπείας σε εφή-

βους, που επιτυγχάνει να μειώσει

σε σημαντικό βαθμό την παρορμη-

τική και επιθετική συμπεριφορά. 

Το πρόγραμμα αυτό έγινε αποδε-

κτό από την Αμερικάνικη Ψυχια-

τρική Εταιρεία και πολλά

θεραπευτικά κέντρα εφήβων στις

Ηνωμένες Πολιτείες Αμερικής,

αποτάθηκαν στον καθηγητή για εκ-

παίδευση πάνω στο πρόγραμμα

αυτό.

Ζητήθηκε η βοήθεια του καθη-

γητή Παύλου Κυμίση για εφαρμογή

της μεθόδου αυτής και στην

Κύπρο, τόσο στις Κρατικές Παιδο-

ψυχιατρικές Υπηρεσίες όσο και

στον Ιδιωτικό τομέα.

Ο καθηγητής Juan Enrique

Mezzich Πρόεδρος του Διεθνούς

Δικτύου της Προσωποκεντρικής Ια-

τρικής, παρουσίασε το πρόγραμμα

της Προσωποκεντρικής Ιατρικής.  

Το πρόγραμμα αυτό είναι κάτω

από την αιγίδα πολλών Οργανι-

σμών, όπως η Παγκόσμια Οργά-

νωση Υγείας (WHO), η Παγκόσμια

Ψυχιατρική Εταιρεία (WPA), η Παγ-

κόσμια Ιατρική Εταιρεία (WMA), η

Παγκόσμια Εταιρεία Οικογενει-

ακών Ιατρών (WONCA) και η Παγ-

κόσμια Ομοσπονδία Ψυχικής

Υγείας (WFMH).

Ο καθηγητής Juan Enrique

Mezzich τόνισε ότι η έμφαση στη

νόσο/σύμπτωμα οδήγησε σε προ-

όδους της σύγχρονης ιατρικής με

την ανάπτυξη έξυπνων τεχνολο-

γιών στη διάγνωση και θεραπεία,

αλλά οδήγησε και σε παραμορφώ-

σεις. Για παράδειγμα οι πολλές

υποειδικότητες οδήγησαν σε τεμα-

χοποίηση, περιορισμό της κλινικής

ευθύνης στο στενό αντικείμενο της

κάθε ειδικότητας και παραβλέπον-

ται συχνά οι ανάγκες και ανησυχίες

των ίδιων των ασθενών. Στη προ-

σωποκεντρική ιατρική δεν καταγρά-

φονται μόνο τα συμπτώματα της

‘’ασθένειας’’ αλλά συνυπολογίζεται

και η θετική υγεία υπό την έννοια

της ανθεκτικότητας, αίσθησης ταυ-

τότητας, η αυτονομία και ο αυτοέ-

λεγχος, τα συναισθηματικά και

κοινωνικά στηρίγματα και η ποι-

ότητα ζωής.

Η προσωποκεντρικότητα δεν

αναφέρεται μόνο ως προς την ολό-

τητα του προσώπου του ασθενούς

αλλά και προς την οικογένεια του

και προς τον ίδιο τον γιατρό. Η προ-

σωποκεντρική ιατρική είναι μια

στάση απέναντι στην νόσο, τον

ασθενή, την οικογένεια του που

δίνει έμφαση στο όλο πρόσωπο,στη

διάγνωση, τη θεραπεία αλλά επίσης

και στην πρόληψη και προαγωγή
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της υγείας. Ο καθηγητής Juan En-

rique Mezzich κατέδειξε ότι η έν-

νοια της προσωποκεντρικότητας

‘’Person Centerness’’ δεν είναι

μόνο ηθικά ορθή αλλά με κατάλ-

ληλα σταθμισμένα έγκυρα ερωτη-

ματολόγια καταγράφεται ο

‘’Δείκτης προσωποκεντρικής φρον-

τίδας’’ (Person-Centered Care

Index). Η έρευνα έχει καταδείξει

πως σε χρόνιες παθήσεις όπως ο

σακχαρώδης διαβήτης, η υπέρ-

ταση, οι καρδιοπάθειες, οι νεφρο-

πάθειες, οι ψυχώσεις εκεί που

υπάρχει υψηλός δείκτης προσωπο-

κεντρικής φροντίδας, η έκβαση

είναι καλύτερη, οι ασθενείς και οι

οικογένειες είναι ευχαριστημένοι

και συμμορφώνονται καλλύτερα

στη θεραπευτική αγωγή.

Στα στρογγυλά τραπέζια με θέμα

την Ιατρική Ηθική που συντόνιζαν ο

καθηγητής Γιώργος Χριστοδούλου,

Πρόεδρος της Παγκόσμιας Ομο-

σπονδίας Ψυχικής Υγείας και  εμ-

πειρογνώμονας της Παγκόσμιας

Ψυχιατρικής Εταιρείας στην Ιατρική

Ηθική και ο Κος Γεώργιος Πικής,

πρώην Πρόεδρος Ανώτατου Δικα-

στηρίου Κύπρου και πρώην Δικα-

στής του Διεθνούς Ποινικού

Δικαστηρίου-Appeals Division, συμ-

μετείχαν ανάμεσα σε άλλους ο

Πρόεδρος του Παγκύπριου Ιατρι-

κού Συλλόγου Δρ. Αντρέας Δημη-

τρίου και οι Πρόεδροι των

Επαρχιακών Ιατρικών Συλλόγων

(Λεμεσού, Λάρνακας, Αμμοχώ-

στου), ο Πρόεδρος και τα Μέλη της

Επιτροπής Δεοντολογίας του Παγ-

κύπριου Ιατρικού Συλλόγου, ο Πρό-

εδρος της Ψυχιατρικής Εταιρείας

Κύπρου, εκπρόσωπος των φοιτη-

τών της Ιατρικής Σχολής του Πανε-

πιστημίου Λευκωσίας, εκπρόσωπος

των ειδικευόμενων γιατρών και για-

τροί διάφορων ειδικοτήτων.

Διεξήχθη σε βάθος διάλογος για

τα ανθρώπινα δικαιώματα και για

ζητήματα ηθικής και επαγγελματι-

κής δεοντολογίας και προσδιορί-

στηκαν οι λεπτές γραμμές που

διαχωρίζουν την γνήσια ηθική

στάση του ιατρού από την αποφυγή

ανάληψης πρωτοβουλίας και ευθύ-

νης με την άσκηση αμυντικής ιατρι-

κής.

Ο διάλογος ήταν ιδιαίτερα ζων-

τανός και έριξε φώς σε ζητήματα

που αφορούν το καθήκον του για-

τρού να ενημερώνει με τρόπο που

να γίνονται κατανοητά από τον

ασθενή και την οικογένεια του,  όλα

τα ζητήματα που αφορούν τη δια-

γνωστική και θεραπευτική διαδικα-

σία. Ο γιατρός οφείλει να θέτει όλες

τις επιλογές μπροστά στον ασθενή

και εάν μέρος της θεραπείας μπο-

ρεί να γίνει καλύτερα από άλλο συ-

νάδελφο του, είναι ηθικά και

δεοντολογικά ορθό να παραπέμπει

για δεύτερη γνώμη.

Το Συμπόσιο έκλεισε με ομιλία

του καθηγητή Χαράλαμπου Ιερο-

διακόνου με θέμα την ‘’Ατομικό-

τητα στην Φιλοσοφία του

Αριστοτέλη’’.

Να σημειωθεί ότι η τελετή έναρ-

ξης του Συμποσίου, μας έδωσε και

μια πολιτιστική ανάταση με τον διε-

θνούς φήμης καθηγητή Ματθαίο

Καριόλου που διευθύνει το εργα-

στήρι εγχόρδων που αποτελείται

από ταλαντούχα παιδιά 3-10 ετών.

Ευχαριστούμε τον Υπουργό

Υγείας Δρα. Σταύρο Μαλά και τον

Παγκύπριο Ιατρικό Σύλλογο που

έθεσαν το Συμπόσιο υπό την Αιγίδα

τους. Θερμό ευχαριστώ στο Πανε-

πιστήμιο Λευκωσίας που φιλοξέ-

νησε το Συμπόσιο, στον Κυπριακό

Οργανισμό Τουρισμού, την CYTA,

τον χορηγό επικοινωνίας Συγκρό-

τημα ΔΙΑΣ, τις φαρμακευτικές Εται-

ρείες και τους λοιπούς χορηγούς

που σε καιρούς δύσκολους συνέ-

βαλαν στην πραγματοποίηση ενός

Συμποσίου που αφορά ευαίσθητα

ιατρικά και κοινωνικά ζητήματα.

Ασφαλώς ευχαριστίες σε όλους

τους συντελεστές, στο διοικητικό

συμβούλιο της Ψυχιατρικής Εται-

ρίας και της Επιτροπής Εποπτείας

και Προστασίας Δικαιωμάτων Ψυ-

χικά Ασθενών, στις εθελόντριες

που στελέχωσαν την γραμματεία

και σε όλους  τους ομιλητές, συν-

τονιστές και συζητητές που συνέ-

βαλαν ο κάθε ένας με τις δικές

του απόψεις σε διαμόρφωση θέ-

σεων, προβληματισμών και δια-

λόγου που ασφαλώς θα

συνεχιστεί. 

• Δρ. Λούης Καριόλου, Πρό-

εδρος Ψυχιατρικής Εταιρείας

Κύπρου

• Δρ. Νεόφυτος Παπανεοφύτου

Πρόεδρος Επιτροπής Εποπτείας

και Προστασίας Δικαιωμάτων Ψυ-

χικά Ασθενών 
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Π
ραγματοποιήθηκε με

επιτυχία στις 12-13 Ια-

νουαρίου 2012 το 1ο

Παγκύπριο εργαστήρι για τη

Δρεπανοκυτταρική Αναιμία

στις εγκαταστάσεις του Πανε-

πιστημίου Λευκωσίας. 

Συνδιοργανωτές στο ερ-

γαστήρι ήταν η Κυπριακή Αι-

ματολογική Εταιρία και η

Διεθνής Ομοσπονδία Θα-

λασσαιμίας (ΔΟΘ) σε συνερ-

γασία με το του Υπουργείου

Υγείας της Κύπρου και υπό

την αιγίδα της Ιατρικής Σχο-

λής του Πανεπιστημίου Λευ-

κωσίας και της Κυπριακής

Εταιρίας Γενικής Ιατρικής.

Χαιρετισμούς εκτός από

τους διοργανωτές απηύθυ-

ναν ο εκπρόσωπος του

Υπουργού Υγείας Δρ Αν-

τρέας Γεωργίου και εκ μέ-

ρους του Ιδρύματος Α.Γ

Λεβέντης ο κ. Χαράλαμπος

Μπακιρτζής. 

Το κοινό αποτελείτο από

ιατρικούς λειτουργούς της

Αιματολογίας, Θαλασσαι-

μίας, Παθολογίας, Παιδια-

τρικής, Τμήματος

Επειγόντων Περιστατικών,

Εντατικολογίας, Γενικής Ια-

τρικής  εκπροσώπους του

Υπουργείου Υγείας και νο-

σηλευτές από τα αντίστοιχα

τμήματα.

Σκοπός του εργαστηριού

ήταν  κατά την πρώτη μέρα

η ανάπτυξη της υπάρχουσας

γνώσης και εμπειρίας σχε-

τικά με το νόσημα αυτό και

κατά την δεύτερη μέρα η

οργάνωση των συμμετεχόν-

των σε ομάδες εργασίας οι

οποίες στόχο είχαν την κα-

ταγραφή αρχικών εισηγή-

σεων  για την δημιουργία

κατευθυντήριων οδηγιών με

στόχο την παροχή βέλτιστων

υπηρεσιών υγείας. 

Αφού αναπτύχθηκαν οι

σκοποί και στόχοι του εργα-

στηρίου από την εκτελεστική

διευθύντρια της ΔΟΘ Δρ Αν-

τρούλα Ελευθερίου, διε-

θνούς εμβέλειας γιατροί με

μακρόχρονη εμπειρία στο

θέμα ανέπτυξαν την υπάρ-

χουσα γνώση και εμπειρία.

Ο Asaah Nkohkwo (UK)

ενημέρωσε για τη θέση και

το ρόλο των  οργανώσεων

των ασθενών με δρεπανο-

κυτταρική αναιμία. Η Δρ.

Ευδοκία Πάγκαλου, Αιματο-

λόγος στο Τμήμα Θαλασσαι-

μίας του ΝΑΜ ΙΙΙ  αποτύ-

πωσε την Κυπριακή πραγμα-

τικότητα και στη συνέχεια ο

Δρ Miguel About (Leb) ανέ-

πτυξε τις σύγχρονες αντιλή-

ψεις για την

παθoφυσιολογία της νόσου

και τη ρύθμιση της θερα-

πείας με υδροξυουρία , την

αντιμετώπιση του οξέως θω-

ρακικού συνδρόμου και

άλλων επιπλοκών στους

ενήλικες όπως η πνευμονική

υπέρταση, χολολιθίαση,

πριαπισμός, άτονα έλκη

κνημών. 

Ο δρ  Paul Telfer (UK) μί-

λησε για την αντιμετώπιση

των επώδυνων κρίσεων και

την τακτική παρακολούθηση

των ασθενών, η  Mariane De

Montalembert (FR)μετέφερε

την αντίστοιχη γνώση στα

παιδιά, ο Afif Jean Muffarij

(Leb) για την αντιμετώπιση

των ασθενών στα Τμήματα

Επειγόντων Περιστατικών

και τέλος η Edith Aimiuwu

(UK) για τη συμβολή των νο-

σηλευτών στην αντιμετώ-

πιση οξέων συμβαμμάτων

σε ασθενείς με δρεπανοκυτ-

ταρική αναιμία. 

Η μέρα έκλεισε με την πα-

ρουσίαση-συζήτηση ενδια-

φερόντων περιστατικών από

τη Δρ Σωτηρούλα Χρίστου

του κέντρου θαλασσαιμίας

του ΝΑΜ ΙΙΙ και δρ Paul

Telfer (UK)     

ΤΗ δεύτερη μέρα συγκρο-

τήθηκαν οι ομάδες εργα-

σίας και κατέγραψαν τις

εισηγήσεις τους οι οποίες

θα αποτελέσουν τη βάση για

μελλοντική ανάπτυξη και κα-

ταγραφή κατευθυντήριων

οδηγιών.

σελίδα 26 φεβρουάριος 2012

1ο παγκύπριο εργαστήρι για τη δρεπανοκυτταρική αναιμία

Παραγωγική ανταλλαγή

επιστημονικής γνώσης
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σελίδα 27φεβρουάριος 2012

- Γιατρέ δεν είμαι καλά, είμαι 

άρρωστος. Έχω έναν πόνο που δεν 

ξέρω από που αρχίζει, πόσο διαρκεί,

πού πονάω ακριβώς και τι συμπτώματα μου προκαλεί...

- Θα σου δώσω μία συνταγή. Δεν ξέρω τι φάρμακο είναι,   

πότε θα το παίρνεις, για πόσο καιρό, και πότε θα γίνεις  

καλά...

- Γιατρέ βλέπω  

συνέχεια μπλε 

και άσπρες 

κηλίδες.

- Έχετε δει  

οφθαλμίατρο;

- Όχι, μόνο 

άσπρες και 

μπλε κηλίδες...

- Δυστυχώς σας  

μένουν 24 

ώρες ζωή, 

αλλά αυτό 

δεν είναι 

το χειρότερο... 

- Μα τι λέτε 

γιατρέ; Τι θα  

μπορούσε να    

'ναι χειρότερο; 

- Σας ψάχνω  

από χτες...

- Ένας παππούς 80 χρονών πάει  

στο γιατρό για γενικό τσεκάπ, 

και ο γιατρός τον ρωτάει:

- Πώς αισθάνεσθε;

- Ποτέ δεν ένιωσα καλύτερα! Είμαι 

παντρεμένος με μια 25χρονη, με 

την οποία περνάω θαυμάσια, 

και μάλιστα είναι και έγκυος! Μου ετοιμάζει παιδί!

Ο γιατρός, αφού τον κοιτάει για λίγα δευτερόλεπτα 

σκεπτικός, του λέει:

- Θα σας πω μια ιστορία... Ήταν ένας φίλος μου κυνηγός, 

ο οποίος καθώς έφευγε από το σπίτι του, αντί να πάρει  

το όπλο του, πήρε την ομπρέλα.

Αφού περπατούσε για κάμποση ώρα στο δάσος, είδε  

μπροστά του ξαφνικά μια τεράστια αρκούδα. Σηκώνει   

λοπόν την ομπρέλλα του και κάνει να πυροβολήσει,  

αλλά ΦΡΑΠ! ανοίγει η ομπρέλα. Παρόλα αυτά 

η αρκούδα έπεσε κάτω νεκρή, τέζα!

- Αποκλείεται! φωνάζει ο παππούς, κάποιος άλλος 

την πυροβόλησε!

- Ακριβώς! Και εγώ βασικά εκεί το πήγαινα, του λέει 

και ο γιατρός.

Πάει ένας γιατρός σε ένα εστιατόριο για να φάει. Έρχεται

ένας σερβιτόρος και καθώς στέκεται όρθιος ξύνει 

αφηρημένα τα οπίσθια του.

Ο γιατρός, θέλοντας να βοηθήσει, τον ρωτάει:

- Συγνώμη κύριε, αιμορροίδες έχετε;

- Δεν ξέρω, κύριε. Ό,τι γράφει ο κατάλογος!

- Μα, 150 Ευρώ για 

δουλειά λίγων λεπτών;  

Ούτε εγώ που είμαι 

γιατρός δεν βγάζω τόσα.

- Υδραυλικός: Το ξέρω,  

κύριε. Κι εγώ γιατρός 

ήμουν.

- Γιατρέ πιστεύω ότι μου    

μένουν μόνο 59 

δευτερολεπτα ζωης.

- Καθίστε. Σε ενα λεπτο θα  

ειμαι μαζι σας.

- Γιατρέ έχει ελαττωθεί 

η όραση μου

- Σας πιστεύω κύριε, 

εδώ είναι ταχυδρομείο... 

Το γέλιο …ωφελεί σοβαρά την υγεία!
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Ο
μολογώ ότι εδώ και αρκετό καιρό

διακατέχομαι από μιαν έντονη επιθυ-

μία να γράψω κάτι για να εκφράσω

την έκπληξη αλλά και τη διαφωνία μου ανα-

φορικά με τον τρόπο  δημοσίευσης στα

ΜΜΕ, αλλά και την ουσία   με μερικών κατά

καιρούς «εντυπωσιακών» ανακαλύψεων  και

εξελίξεων στον ευαίσθητο χώρο της υγείας. 

Εντυπωσιακοί και ευανάγνωστοι τίτλοι

όπως:

1. Ανακαλύφθηκε το φάρμακο του καρ-

κίνου 

2. Οι καρδιόπαθειες  φαίνονται στα

μάτια

3. Τρώτε κοκκινογούλια για να αποφύ-

γετε την επινεφριδιακή ανεπάρκεια 

4. Τρώτε σκόρδο για να αποφύγετε την

αρτηριακή πίεση

5. Μην τρώτε ντομάτες πράσινες αλλά

κόκκινες για να αποφύγετε την ολιγο-

σπερμία και αν τις κόβετε εγκάρσια πριν

την κατανάλωση  βοηθούν επιπλέον στην

καταπολέμηση της οστεοπόρωσης και

εξουδετερώνουν την  οστεοπενία

6. Αποφεύγετε τα μικρά  κυπριακά αγ-

γουράκια και προτιμάτε το καλαμαρίστικο

αγγούρι, που ενισχύει το ανοσοποιητικό

σύστημα αυξάνοντας τα Τ4 λεμφοκύτ-

ταρα, τουτέστιν ανταγωνίζεται την κατα-

στροφική επίδραση του ιού του AIDS.

Δεν θα γράψω άλλα παραδείγματα.

Ούτε θα τα σχολιάσω όλα όσα έγραψα ,

σεβόμενος το χρόνο σας και τα νεύρα

μου. 

Θα σχολιάσω μόνο τα δύο πρώτα.

1. Ο καρκίνος είναι ένας όρος που περι-

λαμβάνει μια τεράστια ομάδα κακοήθων

όγκων, που η ακόμη και η καταγραφή

τους, πόσο μάλλον η μελέτη τους αποτε-

λεί μεγάλη υπόθεση. Ο τίτλος «ανακαλύ-

φθηκε το φάρμακο κατά του καρκίνου»

είναι επιεικώς παραπλανητικός, ανεύθυ-

νος, αντιεπιστημονικός και κατά συνέπεια

αντιατρικός, αλλά φευ είναι και επικίνδυ-

νος  αφού  προκαλεί τη νοημοσύνη έστω

και αυτών των ολίγων που δυστυχώς για

αυτούς την διαθέτουν σε επίπεδο πιο

ψηλό από αυτό του  μέσου Κύπριου και το

χειρότερο μπορούν να προκαλέσουν ανα-

στάτωση και σύγχυση στους δυστυχείς

που πάσχουν από οποιανδήποτε από τις

πάμπολλες μορφές καρκίνου και να συμ-

βάλουν στο να καταλήξουν τελικά  σε εγ-

κληματίες τσαρλατάνους ιατρούς και μη. 

2. Πολύ πρόσφατη είδηση … δημοσιο-

γραφική κάτω από τον τίτλο    

«Μικρά και ενδιαφέροντα» με τον εντυ-

πωσιακό υπότιτλο

«Η καρδιόπαθεια φαίνεται στα μάτια»

‘Όταν διαβάσει κανείς όλο το άρθρο,

κάτι που γίνεται σπάνια, τότε θα αντιλη-

φθεί ότι αυτό στο οποίο  αναφέρεται είναι

αυτό που διδαχθήκαμε όλοι στις ιατρικές

σχολές πριν από αρκετές δεκαετίες και

που δεν έχει σχεδόν  καμία  σχέση με τον

υπότιτλο. Η αλήθεια είναι ότι σε μερικούς

ανθρώπους  με ψηλά λιπίδια στο αίμα

σχηματίζονται υπερυψωμένες κίτρινες κη-

λίδες γύρω από τα μάτια. Αυτό συμβαίνει

με μερικούς  μόνο ανθρώπους και δεν

γνωρίζουμε ακριβώς το λόγο ή τους λό-

γους γιατί συμβαίνει σε αυτούς και όχι σε

άλλους και φυσικά όχι όσοι σχηματίζουν

χανθελάσμαστα – έτσι ονομάζονται –

έχουν κατ΄ ανάγκη καρδιοπάθεια, όπως

όχι όσοι έχουν ψηλά λιπίδια στο αίμα δια-

θέτουν χανθελάσμαστα.

Οι περισσότεροι όμως διαβάζουν μόνο

τους τίτλους και  είναι λίγοι, αφού η πλει-

ονότητα  δεν διαβάζει ούτε καν αυτούς. Η

πλειονότητα  των ανδρών διαβάζει τις

αθλητικές σελίδες και των γυναικών τη

στήλη των κουτσομπολιών. Ποιος χωρίζει,

ποιος παντρεύεται, ποιος κερατώνει ποια

και με ποιες,  ποια τσάκωσε τη πρώτη

νύκτα του γάμου της το σύζυγό της με

άνδρα, σε πιο κανάλι  θα παρουσιάζεται το

νέο χρόνο η Μενεγάκη και σε πιο η Στεφα-

νίδου και με πιο μισθό τώρα τον καιρό της

οικονομικής κρίσης και τους καυγάδες

των κριτών του χορού επί πάγου και φυ-

σικά τις εξελίξεις αναφορικά με την παρε-

ξήγηση του Τρύφωνα με τον Ψινάκη.

σελίδα 28 φεβρουάριος 2012

Η καρδιοπάθεια φαίνεται στα μάτια

Του Δρ Βάσου Θ. Οικονόμου

Παθολόγου – Καρδιολόγου
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σελίδα 29φεβρουάριος 2012

νέοι ιατροί

Ο
Δρ Δημήτρης Σταυράτης

είναι  χειρουργός  μαιευ-

τήράς γυναικολόγος.  

Διδάκτωρ ιατρικής  με άριστα

το Δ.Π.Θ. Απόφοιτος   μετά από

πανελλήνιες εξετάσεις της ιατρι-

κής  Θεσσαλονίκης  με λίαν

καλώς επτά.

Ειδικότητα σε Αθήνα Καβάλα

και πανεπιστημιακή Α΄

ΘΕΣ/ΝΙΚΗΣ . Μετεκπαιδεύτηκε

γιά επτά χρόνια σε πανεπιστη-

μιακές κλινικές  της Γερμανίας

και της Ελλάδας  στη διαγνω-

στική με υπερήχους (εκεί και η

διδακτορική) περιγεννητική ια-

τρική και όλες τις μεθόδους εν-

δοσκοπικής χειρ/κης.

Παρουσίασε  μελέτες - ανακοι-

νώσεις σε πανελλήνια,  πανευ-

ρωπαικά και παγκόσμιο

συνέδριο με θέματα τους τομείς

που εξειδικευτηκε και  παρακο-

λουθώντας ανελλιπώς όλα τα

αξιόλογα συνέδρια και σεμινά-

ρια σε ΕΥΡΩΠΗ και ΕΛΛΑΔΑ.

Υπηρέτησε επιμελητής και  Δι-

ευθυντης μαιευτικής γυν/κής

κλ/κης σε γενικά νοσ/μεία  της

Ελλάδας.  

Είναι παντρεμένος με χημικό,

έχει  μια κόρη γιατρό και η άλλη

τελειόφοιτος νομικής. Εργάζεται

στην κλινική Κ. Χριστοφόρου

στη Λάρνακα και έχει υποβάλλει

αίτηση για πρόσληψη σε νοσο-

κομείο της ΚΥΠΡΟΥ. 

Τηλέφωνο: 97836797 

email: stau49@yahoo.gr

Δρ Δημήτρης Σταυράτης  

Δρ Πάττη Σάντσεζ  Παπαμάρκου

Η
Δρ Πάττη Σάντσεζ  Παπα-
μάρκου κατάγεται από το
Περού και  είναι απόφοι-

τος του  Ιατρικού Πανεπιστημίου
του Ροστόβ (Ρωσίας).Το  Σεπτέμ-
βριο του 2011, ολοκλήρωσε την
ειδικότητα της  στον κλάδο της

Δερματολογίας-Αφροδισιολο-
γίας . 

Παράλληλα  υποειδικεύθηκε

και απέκτησε τίτλο  στον τομέα

της Κοσμητολογίας (μεσοθερα-

πεία, εφαρμογές Botox , εμφυ-

τεύματα-Fillers, Laser) . Το 2010

εκπαιδεύτηκε  και απόκτησε  πι-

στοποιητικό στην Δερματοσκό-

πηση. 

Από τον Δεκέμβριο του 2011

έχει λειτουργήσει το ιδιωτικό της

ιατρείο  στην οδό Νικοδήμου

Μυλωνά 4 (έναντι Μετρό) στη

Λάρνακα .

Τηλ/Φαξ: 24254625. 

Email: pap_patty@hotmail.com

Δρ Ιάντ Σακαλλάχ

Ο
Δρ. Ιάντ Σακαλλάχ

είναι απόφοιτος

του Εθνικού Ιατρι-

κού Πανεπιστημίου – O. O.

Bogomolets της Ουκρα-

νίας. Έχει ειδικευτεί στη

Παιδιατρική για 4 χρόνια

στο 1ο Παιδιατρικό Νοσο-

κομείο Κιέβου. Εξειδικεύ-

τηκε επίσης στην Παιδονευρολογία για 3 χρόνια στοNational

Medical Academy of post-graduate education named after P.L.

Shupyk της Ουκρανίας. Στο νοσοκομείο όπου εργάστηκε ειδι-

κεύτηκε σε παιδιά που έπασχαν από επιληψία, εγκεφαλικές πα-

ραλύσεις, εγκεφαλικά τραύματα, μυοπάθειες,εγκεφαλίτιδες,

νευρίτιδες, υδροκεφαλία, συγγενείς ανωμαλίες του εγκεφά-

λου,καθυστέρηση της ανάπτυξης στα παιδιά, παιδιά με διατα-

ραχή ελλειμματικής προσοχής και άλλες ποίκιλες νευρολογικές

παθήσεις. 

Ο Δρ. Σακαλλάχ λειτουργεί το γραφείο του στο ΔΙΚΤΑΙΟΝ ΙΑ-

ΤΡΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ στην Λευκωσία όπου εξασκεί την Παιδονευρο-

λογία. 

ΔΙΚΤΑΙΟΝ ΙΑΤΡΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ

Λεωφόρος Στροβόλου 290, Diamont Court, 

2ος όροφος, 2048 Λευκωσία 

Tηλ: 22 325252 

Φαξ: 22 322 882

Κιν: 99 979 469

e-mail: pediatric2neurologist@gmail.com

Δρ Πάρης Παπαμάρκου

Ο
Δρ Πάρης Παπαμάρκου
είναι αριστεύσας από-
φοιτος του  Ιατρικού Πα-

νεπιστημίου του Ροστόβ
(Ρωσίας).Τον Σεπτέμβριο του
2011, ολοκλήρωσε την ειδικό-
τητα του στον κλάδο της
Οφθαλμολογίας. 

Παράλληλα ήταν μέλος ερευ-
νητικής  ομάδας ιατρών   με
θέμα «Νέα   Μέθοδος  Χειρουργικής Θεραπείας  Παραλυτικού  Στραβι-
σμού». 

Έχει εκπαιδευτεί και αποκτήσει πιστοποιητικό WETLAB στη Φακοθρυψία
και Μικροχειρουργική του Οφθαλμού στην Αγία Πετρούπολη.  Από το 2010
ασχολείται με τη χειρουργική θεραπεία καταρράκτη,  γλαυκώματος, στρα-
βισμού. 

Από το Δεκέμβριο του 2011 έχει λειτουργήσει το ιδιωτικό του ιατρείο  στην
οδό Νικοδήμου Μυλωνά 4 (έναντι Μετρό) στη Λάρνακα.

Τηλ/Φαξ: 24254625

Email: paris_pap@hotmail.com

Δρ Ορθόδοξος Ορθοδόξου, 

Ιατροδικαστής

Γ
εννήθηκε  το 1980 στην Λάρ-

νακα. Έγγαμος με την Αθηνά

Καλτσίδου και έχει ένα γιο. 

Είναι απόφοιτος της Κρατικής Ια-

τρικής Ακαδημίας της Ιβάνοβο. Έχει

ειδικευτεί στην   Ιατροδικαστική – 1

χρόνο Παθολογική Ανατομική στο

Περιφερειακό Νοσοκομείο της Ιβά-

νοβο και 2 χρόνια Γενική Ιατροδικα-

στική στο Κρατικό Κέντρο

Ιατροδικαστικών Υπηρεσιών της

Ιβάνοβο.      

Είναι υποψήφιος Διδάκτορας της

Κρατικής Ιατρικής Ακαδημίας της

Ιβάνοβο σε συνεργασία με το Κρα-

τικό Πανεπιστήμιο Ιατρικής και

Οδοντιατρικής  της Μόσχας.

Εργάστηκε στην οργανωτική επι-

τροπή των Πανρωσικών συνέδριων

και συνεδριάσεων πάνω στο Ιατρικό

Δίκαιο, εξέδωσε 8 επιστημονικά-

ερευνητικά άρθρα και ετοίμασε για

κρατική εγγραφή πρωτότυπο ηλε-

κτρονικό πρόγραμμα, για την ανά-

λυση ψηφιακών απεικονίσεων

μωλώπων (ecchymoses), με σκοπό

την ιατροδικαστική διάγνωση. 
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σελίδα 30 φεβρουάριος 2012

θέσεις εργασίας

Οι υπηρεσίες της GlobalMediRec είναι εντελώς δωρεάν για τους ιατρούς.
Στις υπηρεσίες της GlobalMediRec συμπεριλλαμβάνονται:

Προετοιμασία του βιογραφικού – Προετοιμασία του Ιατρού για την τηλεφωνική
συνέντευξη – Βοήθεια με την εγγραφή του Ιατρού στον GMC 

– Άνοιγμα λογαριασμού τραπέζης στην Αγγλία κτλ.

ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΕΣ:
Κατερίνα Κοντάλιπου, GlobalMediRec

Τηλ: 6934 803930
Email: katerina.kontalipou@globalmedirec.com

www.globalmedirec.com/jobs/greek-doctors.htm

ΘΕΣΗ ΕΡΓΑΣΙΑΣ 

ΓΙΑ ΕΙΔΙΚΟ ΡΕΥΜΑΤΟΛΟΓΟ

SPECIALTY DOCTOR 

IN RHEUMATOLOGY

Η GlobalMediRec έχει μια

άμεση θέση σε Κρατικό Νοσο-

κομείο στο Birmingham.

Με αρχικό συμβόλαιο  είναι

ενός έτους που ο ετήσιος, μι-

κτός μισθός κυμαίνεται από

60.000€ -  70.000€ (αναλόγως

προϋπηρεσίας).

Οι  ώρες εργασίας είναι  48

την εβδομάδα συμπεριλαμβα-

νόμενες οι  εφημερίες. Το αρ-

χικό συμβόλαιο  μπορεί να

ανανεωθεί εφόσον το επιθυμεί

ο ιατρός.

Τα απαιτούμενα προσόντα

είναι:

• Δικαίωμα εγγραφής 

στο General Medical Council

• Πολύ καλή γνώση Αγγλικής 

γλώσσας

• Τίτλο Ειδικότητας 

στην Ρευματολογία

ΘΕΣΗ ΕΡΓΑΣΙΑΣ ΓΙΑ ΕΙΔΙΚΟ ΠΛΑΣΤΙΚΟ ΧΕΙΡΟΥΡΓΟ 

CONSULTANT IN PLASTIC SURGERY

Η GlobalMediRec έχει μια

άμεση θέση σε ιδιωτικό νοσο-

κομείο στο Δουβλίνο, Ιρλανδία

για Πλαστικό Χειρούργο με με-

γάλη εμπειρία στην Μεταμό-

σχευση Μαλλιών .

Το νοσοκομείο έχει ως αντι-

κείμενο μόνο την Πλαστική Χει-

ρουργική, την Βαριατρική

Χειρουργική και Μεταμόσχευση

Μαλλιών.

Το αρχικό συμβόλαιο  είναι

ενός έτους και μπορεί να ανα-

νεωθεί εφόσον το επιθυμεί ο ια-

τρός. 

Ο βασικός ετήσιος μισθός του

Consultant είναι μεταξύ

£74,504-£100,476 (αναλόγως

προηγούμενης εμπειρίας) συν

On-Calls (εφημερίες). 

Ζητείται καλή κλινική εμπειρία

σε:

FUE-Follicular Unit Extraction

FUT-Follicular Unit Transplan-

tation 

Διαθεσιμότητα Ιατρού Φε-

βρουάριο 2012

Τα απαιτούμενα προσόντα είναι:

• 3-4 Χρόνια προϋπηρεσίας  

μετά την απόκτηση του Τίτλου 

Ειδικότητας

• Δικαίωμα εγγραφής 

στο Ireland Medical Council

• Πολύ καλή γνώση Αγγλικής 

γλώσσας

ΕΞΙ ΘΕΣΕΙΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ ΓΙΑ ΕΙΔΙΚΟ 

ΠΑΘΟΛΟΓΟ, SPECIALTY DOCTOR IN INTERNAL MEDICINE

Η GlobalMediRec έχει έξι άμεσες θέσεις σε Κρατικό Νοσοκο-

μείο στο Birmingham.

Με αρχικό συμβόλαιο  είναι ενός έτους που ο ετήσιος, μικτός μι-

σθός κυμαίνεται από 60.000€ -  70.000€ (αναλόγως προϋπηρεσίας).

Οι  ώρες εργασίας είναι  48  την εβδομάδα συμπεριλαμβανόμε-

νες οι  εφημερίες. Το αρχικό συμβόλαιο  μπορεί να ανανεωθεί

εφόσον το επιθυμεί ο ιατρός.

Τα απαιτούμενα προσόντα είναι:

• Δικαίωμα εγγραφής στο General Medical Council

• Πολύ καλή γνώση Αγγλικής γλώσσας

ΝΕΕΣ ΑΜΕΣΕΣ ΘΕΣΕΙΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ ΓΙΑ ΓΕΝΙΚΟΥΣ ΙΑΤΡΟΥΣ

ΜΕ ΠΟΛΥ ΚΑΛΗ ΕΜΠΕΙΡΙΑ 

ΣΤΟ ACCIDENT & EMERGENCY (ΕΠΕΙΓΟΥΣΑ ΙΑΤΡΙΚΗ)

Η GlobalMediRec έχει άμεσες
θέσεις σε κρατικά νοσοκομεία
(NHS) στην Μεγάλη Βρετανία για
Specialty Doctors Accident &
Emergency (A&E).

Ο ετήσιος, μικτός μισθός του
Specialty Doctor είναι από
£50000 -  £60000 (αναλόγως
προϋπηρεσίας). Οι  ώρες εργα-
σίας είναι μέσο όρο 48/εβδο-
μάδα (συμπεριλαμβανομένων
εφημερίων).  Έχοντας αποκτήσει
εμπειρία σε Αγγλικό A&E Depart-
ment θα μπορέσει ο εκάστοτε ια-
τρός να δουλέψει και
περισσότερες ώρες ως Locum
(ωρομίσθιο) εάν επιθυμεί να αυ-
ξήσει το εισόδημα του.  Το αρ-
χικό συμβόλαιο  είναι ενός έτους
και μπορεί να ανανεωθεί εφόσον
το επιθυμεί ο ιατρός.

Στο τμήμα Accident & Emer-
gency στα Βρετανικά νοσοκο-
μεία αντιμετωπίζονται όλα τα
επείγουσα περιστατικά (παθολο-
γικά, παιδιατρικά και τραύματα).  

Επιθυμητές Κλινικές Γνώσεις:
1. Χρήση σχισμοειδή λυχνίας
2. Αποστράγγισης  θώρακα 
3. Θωρακοκέντηση
4. Αντιμετώπιση πνευμοθωρακι-
κής  έντασης

5. Λήψη αρτηριακή αερίου

6. Ανάταξη κατάγματος 

7. Τοποθέτηση γύψου 

8. Τοπική αναισθησία 

9. Τοποθέτηση ραμμάτων

10. Ανάταξη εξαρθριμάτων

11. Θεραπεία επίσταξης

12. Κρικοθυρεοειδεκτομή 

(Needle cricothyroidectomy)

13. Ενδοοστική πρόσβαση 

Τα απαιτούμενα προσόντα

είναι:

• Δικαίωμα εγγραφής στο Gen-

eral Medical 

Council

• Πολύ καλή γνώση Αγγλικής

γλώσσας

• 3-4 χρόνια προϋπηρεσίας στα

επείγοντα.

ΔΥΟ ΘΕΣΕΙΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ ΓΙΑ

ΕΙΔΙΚΟ ΠΑΘΟΛΟΓΟ

SPECIALTY DOCTOR 

IN INTERNAL MEDICINE 

με πολύ καλή εμπειρία 

στην Τρίτη Ηλικία

Η GlobalMediRec έχει δύο άμε-

σες θέσεις σε Κρατικό Νοσοκο-

μείο με Άμεση Πρόσληψη.

Άμεση έναρξη και λήξη τον Αύ-

γουστο του 2012. Ο ετήσιος, μι-

κτός μισθός κυμαίνεται από

£50.000 - £55.000 (αναλόγως

προϋπηρεσίας).

Οι  ώρες εργασίας είναι  48  την

εβδομάδα συμπεριλαμβανόμενες

οι  εφημερίες. Το αρχικό συμβό-

λαιο  μπορεί να ανανεωθεί εφό-

σον το επιθυμεί ο ιατρός.

• Άριστη εμπειρία σε ασθενής 

της Τρίτης Ηλικίας

• Άμεση διαθεσιμότητα Ιατρού

Τα απαιτούμενα προσόντα είναι:

• Δικαίωμα εγγραφής στο General 

Medical Council

• Πολύ καλή γνώση Αγγλικής 

γλώσσας

ΔΥΟ ΘΕΣΕΙΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ ΓΙΑ ΕΙΔΙΚΟ ΓΥΝΑΙΚΟΛΟΓΟ

SPECIALTY DOCTOR IN OBS/GYNAE

Η GlobalMediRec έχει δύο άμε-
σες θέσεις σε κρατικό νοσοκομείο
στο Birmingham.
• Μια θέση με συμβόλαιο 6
μηνών. Ο μισθός μικτός κυμαίνε-
ται από 30.000€ - 35.000€ (ανα-
λόγως προϋπηρεσίας). Οι  ώρες
εργασίας είναι  48 την εβδομάδα
συμπεριλαμβανόμενες οι  εφημε-
ρίες.
• Μια θέση με αρχικό συμβόλαιο
είναι ενός έτους. Ο ετήσιος, μι-

κτός μισθός είναι από 60.000€ -
70.000€ (αναλόγως προϋπηρε-
σίας). Οι  ώρες εργασίας είναι  48
την εβδομάδα συμπεριλαμβανό-
μενες οι  εφημερίες. Το αρχικό
συμβόλαιο  μπορεί να ανανεωθεί
εφόσον το επιθυμεί ο ιατρός.
Τα απαιτούμενα προσόντα είναι:
• Δικαίωμα εγγραφής 

στο General Medical Council
• Πολύ καλή γνώση Αγγλικής  

γλώσσας

ΘΕΣΗ ΕΡΓΑΣΙΑΣ ΓΙΑ ΕΙΔΙΚΟ ΑΝΑΙΣΘΗΣΙΟΛΟΓΟ

SPECIALTY DOCTOR IN ANAESTHESIA

Η GlobalMediRec έχει μια άμεση θέση σε
ιδιωτικό νοσοκομείο στο Δουβλίνο, Ιρλαν-
δία.

Η θέση αυτή έχει ως αντικείμενο μόνο την
Πλαστική Χειρουργική και την Βαριατρική
Χειρουργική (Γαστρικό Δακτύλιο και By-
pass) και κατά συνέπεια ο υποψήφιος Αναι-
σθησιολόγος θα πρέπει να έχει πολύ καλή
εμπειρία με παχύσαρκους  ασθενείς. Το νο-
σοκομείο θα παρέχει εκπαίδευση στην Βα-
ριατρική Αναισθησιολογία.

Ο ετήσιος, μικτός μισθός είναι από

60.000€ -  70.000€ (αναλόγως προϋπηρε-

σίας). Οι  ώρες εργασίας είναι  37½ την

εβδομάδα δεν υπάρχουν εφημερίες. Το αρ-

χικό συμβόλαιο  είναι ενός έτους και μπορεί

να ανανεωθεί εφόσον το επιθυμεί ο ιατρός.

Τα απαιτούμενα προσόντα είναι:
• Δικαίωμα εγγραφής στο Ireland Medical
Council
• Πολύ καλή γνώση Αγγλικής γλώσσας
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αποθανόντες ιατροί

Δρ Ανδρέας Νικολάου 

Α
πεβίωσε

στις 24

Δ ε κ ε μ -

βρίου 2011 σε

ηλικία 61 ετών

ο ιατρός Αν-

δρέας Νικο-

λάου ο οποίος

καταγόταν από

την Αμμόχω-

στο. Αφήνει σύ-

ζυγο, δυο ενήλικα παιδιά και

εγγόνια.

Στον επικήδειο λόγο του εκπρόσω-

πος του Δ.Σ. του Ιατρικού Συλλόγου

Αμμοχώστου « ΓΑΛΗΝΟΣ» , του οποίου

ο εκλιπών ήταν  μέλος, ανέφερε με-

ταξύ άλλων: 

Ο Ανδρέας Νικολάου γεννήθηκε

στην Αμμόχωστο το 1950. Αποφοίτησε

με άριστα το Α΄ Ελληνικό Γυμνάσιο

Αμμοχώστου και μετά τη θητεία του

στην Εθνική Φρουρά, σπούδασε στο

διάσημο Πανεπιστήμιο του Καρόλου

της Πράγας, της τότε Τσεχοσλοβακίας.

Πρότυπο φοιτητή, αλλά ταυτόχρονα και

ήθους, άνθρωπος χαμηλών τόνων που

ποτέ δεν ύψωσε τη φωνή του και  ποτέ

δεν διαπληκτίστηκε με κανένα. Πέρασε

αθόρυβα τη φοιτη-

τική του πορεία και

αφού προήρχετο από

πτωχή οικογένεια,

ήταν παιδί υπαλλή-

λου του Δήμου Αμ-

μοχώστου και δεν  να

διέθετε το απαραί-

τητο μέσο, χωρίς να

ζητήσει από κανένα

χατίρι και ρουσφέτι,

επέστρεψε στην Κύπρο, όπου μετά την

εργασία του σε Νοσοκομείο για την

απόκτηση δικαιώματος εργασίας,

ασκούσε Γενική Ιατρική. Έζησε και ερ-

γάστηκε στη Λεμεσό, εκεί όπου κατέ-

ληξε η οικογένειά του μετά το άφρον

πραξικόπημα και τη βάρβαρη τουρκική

εισβολή.

Η  επαγγελματική ζωή  του Ανδρέα

Νικολάου είχε τον ίδιο χαρακτήρα με

τη φοιτητική του σταδιοδρομία. 

*Το Διοικητικό Συμβούλιο του Ιατρι-

κού Συλλόγου Αμμοχώστου «ΓΑΛΗ-

ΝΟΣ» , πρόσφερε στη μνήμη του

Ανδρέα Νικολάου, το ποσό των 100

ευρώ στον ΠΑ.ΣΥ.ΚΑΦ, σύμφωνα με

την επιθυμία και την έκκληση των συγ-

γενών του.

Γιώργος Μ. Ψαράς

A
πεβίωσε πρόσφατα ο Γιώργος

Μ. Ψαράς ο οποίος διετέλεσε

Διευθυντής του Ταμείου Σύν-

ταξης Ιατρών από την ημέρα ίδρυσης

του, το 2000 και προσέφερε αναλογι-

στικές, διαχειριστικές και άλλες συνα-

φείς υπηρεσίες προς το Ταμείο.

Ο Γιώργος Ψαράς διετέλεσε επίσης Δι-

ευθύνων Αναλογιστής Ταμείων Προνοίας,

Συντάξεων και Κοινωνικής Ασφάλισης της

εταιρείας i.e. Muhanna & Co, Actuaries

and Consultants (1988-2011). 

Κατείχε Δίπλωμα Μαθηματικών και

Αναλογιστικών Επιστημών από το Πολιτει-

ακό Πανεπιστήμιο του Τέξας στο Ώστιν

(1983-1987) και Μεταπτυχιακό Δίπλωμα

στις Αναλογιστικές Επιστήμες από το City

University, London (1987-1989). 

Είχε προσφέρει αναλογιστικές, διοικη-

τικές και επενδυτικές υπηρεσίες σε τουλά-

χιστον 100 ταμεία σύνταξης, προνοίας και

κοινωνικής ασφάλισης στην Κύπρο, Ελ-

λάδα και διεθνώς. Προσέφερε τις υπηρε-

σίες του σε Κυβερνήσεις, Κυβερνητικούς

οργανισμούς, οργανισμούς δημοσίου δι-

καίου και κοινής ωφελείας, ιδιωτικούς και

άλλες εταιρείες. Προσέφερε αναλογιστικές

υπηρεσίες και συμβούλευσε ταμεία κοινω-

νικής ασφάλισης για θέματα αναμόρφω-

σης σε πολλές χώρες της περιοχής: Ελ-

λάδα, Μπαχρέιν, Ομάν, Κατάρ, Σαουδική

Αραβία, Ηνωμένα Αραβικά Εμιράτα, Λί-

βανο, Ιορδανία, Σουδάν, Υεμένη.  

Υπήρξε Ιδρυτικό Μέλος και Πρόεδρος

του Συνδέσμου Αναλογιστών Κύπρου

(2004-2008). Μέλος της Επιτροπής Κοινω-

νικής Ασφάλισης του Διεθνούς Οργανι-

σμού Αναλογιστών. Μέλος της Επιτροπής

Επαγγελματισμού του Διεθνούς Οργανι-

σμού Αναλογιστών. Μέλος της Επιτροπής

Συντάξεων του Ομίλου Ευρωπαίων Αναλο-

γιστών η οποία παρέχει συμβουλές στην

Ευρωπαϊκή Επιτροπή και βοήθησε στην

προετοιμασία της Ευρωπαϊκής Οδηγίας 41.

Πλήρες μέλος του Βασιλικού Ινστιτούτου

Στατιστικολόγων του Ηνωμένου Βασιλείου

Δρ Μηνάς Χατζημηνάς 

Α
πεβίωσε πρόσφατα ο ιατρός Μηνάς Χατζημηνάς ο οποίος καταγόταν

από τον Άγιο Αμβρόσιο Κερύνειας. Αποφοίτησε από το Δημοτικό του

Αγίου Κασσιανού και το Παγκύπριο Γυμνάσιο. Κατά τη διάρκεια του

Β’ Παγκοσμίου πολέμου κατετάγη στην Αεράμυνα.
Σπούδασε Ιατρική στη Βιέννη. Μετά το πέρας των σπουδών του επέστρεψε στην

Κύπρο και τοποθετήθηκε βοηθός του Dr Gillespie στο Παθολογικό Τμήμα του Γενικού

Νοσοκομείου Λευκωσίας. Το 1955 μετέβη στην Αγγλία για μεταπτυχιακές σπουδές

στο Λονδίνο και το Εδιμβούργο.Κατά την παραμονή του στο Παθολογικό είχε τις πρώτες

επαφές με τη Μεσογειακή Αναιμία.

Το 1957 επιστρέφει στο Λονδίνο για ειδίκευση στην Παιδιατρική (Gt Ormond St In-

stitute of Pediatrics). Πήρε το D.C.H. και επέστρεψε για να αναλάβει το 1959 το Παι-

διατρικό Τμήμα του Γενικου Νοσοκομείου Λευκωσίας και ταυτόχρονα, ανέλαβε την

οργάνωση των Παιδιατρικών Τμημάτων Λάρνακας, Αμμοχώστου και Κερύνειας.

Το 1960 ανέλαβε την οργάνωση προγράμματος αντιμετώπισης της Μεσογειακής

Αναιμίας, μιας αρρώστιας που για χιλιετίες μάστιζε τον κυπριακό λαό.

Το 1985  έφτασε στο ευχάριστο αποτέλεσμα η Κύπρος να είναι η πρώτη χώρα όπου

δεν γεννιόνταν πλέον θαλασσαιμικοί.

Το 1981 ανέλαβε την οργάνωση προγράμματος για αντιμετώπιση της Ηπατίτιδας Β

και του AIDS. Μετά την αποχώρησή του από τον κυβερνητικό τομέα συνέχισε να εξα-

σκεί την Παιδιατρική στον ιδιωτικό τομέα σε συνεργασία με τον γιο του που είναι Παι-

δίατρος.

* Καταλείπει σύζυγο, δυο παιδιά και δυο εγγόνια 

Διετέλεσε Πρόεδρος της Παιδιατρικής Εταιρείας Κύπρου και στη συνέχεια επίτιμος

Πρόεδρος της. Ηταν  μέλος του Συμβουλίου του Ιπποκράτη και του Π.Ι.Σ. και Αντιπρό-

εδρος της ΠΑΣΥΔΥ. Ηταν επίσης, μέλος της Επιτροπής για το  AIDS και την Ηπατίτιδα

Β.

Διετέλεσε επίσης  Πρόεδρος της Φιλοτελικής Εταιρείας Κύπρου. Μαζί με άλλους

είχε αναλάβει  τη συγγραφή του βιβλίου με τίτλο «Η ιστορία της Θαλασσαιμίας στην

Κύπρο».

• Τιμήθηκε από τον Ιατρικό Σύλλογο Λεμεσού, τον Παγκύπριο Αντιδιαβητικό Σύν-

δεσμο, τον Παγκύπριο Αντιαναιμικό Σύνδεσμο και τους Lions.

Δρ Νίκανδρος Παπαμηνάς 

A
πεβίωσε πρόσφατα ο ιατρός Νί-

κανδρος Παπαμηνά. Στην κηδεία

του τον επικήδειο εκφώνησε εκ-

πρόσωπος της Κυπριακής  Αιματολογικής

Εταιρείας χαρακτηρίζοντας τον αείμνηστο

Νίκανδρο Παπαμηνά ως ένα Εξαίρετο

επιστήμονα και ένα λαμπρό άνθρωπο.

Ένας  άνθρωπος που αφιέρωσε την ζωή

του στη μάχη κατά της λευχαιμίας και των

άλλων αιματολογικών κακοηθειών.
Ο Νίκανδρος  Παπαμηνάς, πρωτότοκος γιός του Αντρέα και της Δήμητρας Παπαμηνά

μεγάλωσε στην Πάφο. Αποφοίτησε από το Β΄ Γυμνάσιο Πάφου. Σπούδασε στην Ιατρική

σχολή του Αριστοτέλειου Πανεπιστημίου Θεσσαλονίκης και στη συνέχεια ειδικεύθηκε στην

Αιματολογία στο Νοσοκομείο  Γεώργιος Παπανικολάου όπου πρωτοάρχισε το ενδιαφέρον

του για τις μεταμοσχεύσεις Μυελού των οστών.

Αποτέλεσε βασικό στέλεχος της Αιματολογικής Κλινικής. Επικέντρωσε τις προσπάθειες

και το ενδιαφέρον του στη δημιουργία των βάσεων για την έναρξη προγράμματος διενέργειας

αυτόλογων μεταμοσχεύσεων Μυελού των οστών. Κάτω από αντίξοες συνθήκες, με επιμονή

και υπομονή κατάφερε να πραγματοποιήσει το όνειρο του και η πρώτη αυτόλογη μεταμό-

σχευση  στην Κύπρο έγινε πραγματικότητα. Με την πάροδο των χρόνων και τη συσσώρευση

εμπειριών, κανένας Κύπριος ασθενής δεν χρειάζεται να μεταβαίνει στο εξωτερικό για Αυτό-

λογη Μεταμόσχευση.

Προσέφερε αφιλοκερδώς τις υπηρεσίες του στο Καραισκάκειο ίδρυμα από τη θέση του

Ιατρικού Διευθυντή.

Υπήρξε ιδρυτικό μέλος και μέλος του πρώτου διοικητικού συμβουλίου της Κυπριακής

Αιματολογικής Εταιρείας. Το τελευταίο διάστημα αγωνιζόταν για τη δημιουργία του Κέντρου

Μελέτης Αιματολογικών Κακοηθειών το οποίο θα αναβαθμίσει τις υπηρεσίες στον αιμα-

τολογικό ασθενή, που δυστυχώς δεν πρόλαβε να χαρεί την αποπεράτωσή του.

Ο Νίκανδρος κλήθηκε σε νεαρή ηλικία, στα φοιτητικά του χρόνια,  να αντιμετωπίσει

και ο ίδιος πρόβλημα καρκίνου , που όμως δεν το άφησε να τον πτοήσει. 

• Ηταν παντρεμένος με την Μαρίνα και απέκτησαν  δυο παιδιά, την Εβελίνα και τον

Αλέξανδρο.
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